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V sobotu 15. června proběhl v areálu dra-
čích sportů na rybníku Řeka už XIII. ročník 
závodů dračích lodí. Den předtím v pátek 
jsme hostili již po šesté Dracup – závod 
mladých dračích závodníků. V  něm letos 
závodilo celkem 19 školních posádek ve 
dvou kategoriích z celého Kraje Vysočina.

Hlavních sobotních závodů se účastnilo 
celkem 17 posádek: z toho 8 týmů v katego-
rii mix, které musely mít minimálně čtyři 
pádlující ženy, a 5 čistě ženských posádek 
v  závodech na 200 metrů a  888 metrů – 
tzv. Hlubockou míli. V kategorii sport jsme 
letos viděli 4  posádky. Jako hlavní cena 
v kategorii mix byla opět připravena soška 
rytíře Mikuláše Střely, pro vítězné ženy pak 
soška rytířovy schovanky Doubravky a pro 
kategorii sport trofej rytíře Ludovíta – obě 
nám věnovala firma Eurotech Třešť. Letos 
poprvé si vítězové jednotlivých kategorií 
odvezli putovní trofej. Všechny zúčastně-
né posádky obdržely stejně jako každý rok 
krásné ceny z  keramické dílny paní Eliš-
ky Polanské. Zároveň jsme pro účastníky 
připravili sady pohárů a medailí. Odjel se 
i  Mezinárodní závod o  pohár Peruna, což 
je handicapový závod, kde posádky soutěží 
proti času nejpomalejší lodi z prvních jízd. 
Hlavním cílem tohoto závodu je umožnit 
vítězství a ocenit úsilí i slabších posádek. 

V sobotu začal závod za krásného sluneč-
ného počasí, ale velice silného větru, který 
rozbouřil hladinu závodiště do nebezpeč-
ných vln, proto bylo na poradě kapitánů 
rozhodnuto, že pro bezpečnost závodníků 
se sníží počet pádlujících z dvaceti na osm-

Před samotnými závody se členové Perunu 
věnovali vybudování zázemí pro závodníky. 
Postavili nástupní mola, zaměřili závodní 
trať, pohlídali ozvučení startu a vyzkoušeli 
startovní zařízení s cílovou kamerou. Upra-
vili jsme i seřadiště posádek před nástup-
ními moly. 

Na vodě jsme viděli lodě našeho klubu 
– PERUNA a DOUBRAVKU, další dvě lodě 
od  Dračí Legie Pardubice STOPKU a  HO-
RALKU z vodní nádrže Rozkoš od Simony 
Kuldové a Jiřího Přiklopila. Místa za kormi-
dlem se ujali naši zdatní kormidelníci a náš 
dlouholetý kamarád mistr světa Petr Čáp 
Procházka. O víkendovou hudební zábavu 
se postaraly hudební skupiny „Zero ppm“ 
a „Rust Bucket“.

náct. Pak už následovalo slavnostní zaháje-
ní s rituálem probouzení draka a na počest 
všech zúčastněných zazněla státní česká 
i  slovenská hymna. V  9  hodin odstartoval 
závod prvními rozjížďkami a všechno běželo 
podle programu. 

A jak to vlastně dopadlo?
Mix na 200 metrů: 1. Cross Kruháč, 
2. Ponorka z Pumberka, 3. Ranečáci
Ženy na 200 metrů: 1. Jedovaté Rumělky, 
2. Horalki, 3. Dragonboard ladies
Sport na 200 metrů: 1. Draci v akci, 
2. Dafe plast Legendy, 3. Dračí Lokomotiva
O pohár Peruna: 1. Pivopiči a čučoriedky, 
2. Drapiny, 3. Teleflex 
Závod na 888 m ženy: 1. Partička z vokolí, 
2. Jedovaté Rumělky, 3. Horalki
Závod na 888 m mix: 1. Cross Kruháč, 
2. Rychlý pípy, 3. HaRi draci  
Závod na 888 m sport: 1. Draci v akci, 
2. Dafe plast Legendy, 3. Dračí Lokomotiva

Kompletní výsledkovou listinu a další infor-
mace najdete na webu Dračí lodě Řeka a na 
facebooku. Závodní den zakončil velkolepý 
ohňostroj.

A  co říci závěrem? Že do knihy dračích 
lodí, která se začala psát před více než 2.000 
lety, byla napsaná další krásná kapitola, za 
což patří obrovský dík všem zúčastněným. 
Stejné poděkování patří i členkám a členům 
Perunu, všem kamarádkám a kamarádům, 
kteří se po tři dny obětavě starali o závod-
níky i diváky pod taktovkou prezidenta klu-
bu Luďka Strašila. Celou akci znovu skvěle 
moderoval dlouholetý komentátor Českého 
rozhlasu Tibor Kubát.

za Perun Hluboká Jiří Přiklopil, ředitel závodu 
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DRACUP 2024

KLUbOvnA U PERUnA

vELIKOnOČnÍ TvOŘEnÍ

Perun Hluboká a Jedovaté Rumělky udržely tradici a jako každý rok 
i letos 14. června na rybníku Řeka zorganizovaly DRACUP – závod 
dračích lodí pro školy. Tentokrát se jednalo o 6. ročník, kterého 
se  zúčastnil největší počet týmů. Přijely posádky ze Ždírce nad 
Doubravou, Chotěboře, Havlíčkovy Borové, Havlíčkova Brodu, 
Světlé nad Sázavou, Velkého Meziříčí, Velké Bíteše a Velké Losenice. 

V kategorii pro základní školy soupeřilo 14 posádek, v druhé ka-
tegorii určené pro střední školy se o první místo popralo celkem 
pět posádek. Za základní školy se vítězem stala posádka z Velké 
Bíteše s  názvem Sypači z Beteše a za střední školy pak posádka 
z Havlíčkova Brodu s názvem BUILDERS-4 GANG. Skvělé výkony 
však podaly všechny posádky, které vytvořily skvělou sportovní 
a přátelskou atmosféru. Na závěr celého dne se utkala posádka žáků 
proti posádce učitelů, kde žáci z Velké Losenice suverénně zvítězili. 
Všichni účastníci si odvezli odměnu za předvedené výkony a my už 
se těšíme na další ročník. 

Všichni závodníci, učitelé, rodiče, fanoušci: děkujeme i vám, že 
jste se na nás přišli podívat, pobavit se a zasportovat si, bylo to boží 
dopoledne! Budeme se na vás na všechny těšit zase za rok :) 

Váš Perun Hluboká a Jedovaté Rumělky 

V první jarní den 20. března v jídelně DPS 
proběhlo kreativní odpoledne na téma Ve-
likonoční tvoření. Děvčata z DPS nachystala 
nejen kytičky a ozdobný materiál, pomohla 
všem přítomným s vlastní tvorbou veliko-
noční výzdoby, ale připravila také občers-
tvení pro všechny zúčastněné. Po dlouhé 
zimě jsme se sešly, tvořily i popovídaly si ve velice pěkném a útulném prostředí a za téměř 
jarního slunečného počasí. Za možnost tohoto setkání děkujeme nejen Úřadu městyse, ale 
i Haně Jandové, Evě Kubové a Jitce Zvolánkové z DPS.

Spolek vděčných účastnic

Rádi bychom poděkovali všem sponzorům a partnerům XIII. ročníku 
závodů dračích lodí na rybníku Řeka: 

Město Ždírec nad Doubravou, Město Chotěboř, Městys Krucemburk, pivovar Rychtář 
Hlinsko, Lesní družstvo obcí Přibyslav, Hartmann Rico, a.s., Eurotech Třešť, keramika Eliška 
Polanská, Zemědělská a.s., Krucemburk, DIPP trans, s.r.o., Hiesbok, s.r.o., Aluniall, s.r.o., 
ELKO elektro, s.r.o., NTtechnics, s.r.o., DAFE–PLAST Jihlava, s.r.o., Moreau Agri Vysočina, 
Westernové městečko Šiklův Mlýn, Peklo Čertovina, Strojírna Benc, s.r.o., GCE, s.r.o., Kavárna 
SLUNÍČKO Chotěboř, Vuch, s.r.o., My Plans-Michaela Chlubnová, ISB Genetic, s.r.o., SDH 
Krucemburk, pan Mikulecký, Restaurace Moře u rybníka Řeka. 

za Perun Hluboká Jiří Přiklopil, ředitel závodu

Milí přátelé,
srdečně Vás zveme na dny otevřených 
dveří naší nové klubovny U Peruna, 
které se budou konat:

13. července od 9 do 19 hodin
14. července od 9 do 12 hodin

Přijďte si prohlédnout naši nově posta-
venou klubovnu, seznámit se s našimi 
aktivitami a setkat se s členy klubu. Tě-
šíme se na Vaši návštěvu a společné 
strávení příjemných chvil.

S pozdravem Perun Hluboká
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z DĚnÍ v mš

OhLéDnUTÍ zA nOCÍ KOsTELů 

V naší mateřské škole se pořád něco děje. 
V jarních měsících jsme se těšili na sluníčko 
a  na vycházky do přírody, ale počasí nám 
naše plány překazilo. Jaro jsme si vytvořili 
v podobě obrázků a různých výrobků. Pra-
videlně se na jaře seznamujeme se životem 
domácích zvířat, a tak jsme si udělali exkurzi 
na farmu a dvorky, kde tato zvířata chovají.

V dubnu jsme zahájili projektem „Kultura 
dětí v MŠ Krucemburk – učíme děti chodit 
do knihoven, divadel, na koncerty a na vý-
stavu“ návštěvu místní knihovny, kde nám 
paní knihovnice ukázala prostory a krásné 
knihy, také pěkné hry a mohli jsme si vše 
prohlédnout. Za kulturou jsme se vydali 
do divadla v Pardubicích na pohádku Vod-
ník Česílko. S  napětím jsme sledovali pří-
běh vodníka a vodnice. Nakonec všechno 
dobře dopadlo. Na závěr jsme si prohlédli 
opravdové divadlo. Zážitky z pohádky jsme 
si druhý den nakreslili.

Svátek čarodějnic jsme oslavili Putová-
ním za čarodějnicí Justýnou a  Hermínou, 
kterým jsme pomáhali shánět přísady do 
jejich lektvaru – elixíru zdraví.  Za odměnu 
jsme si mohli tento nápoj ochutnat. Vlast-
ními silami vyrobenou čarodějnici jsme 
doprovodili na hranici k místní sokolovně. 
Děti měly možnost pozorovat, jak se dosta-
ne čarodějnice na vrchol hranice.

Pan Augustýn nám do školky přivezl ukázat 
dravce. Mohli jsme si je zblízka prohlédnout 
a dozvědět se o způsobu chovu.

V  pátek  7. června proběhla v  rámci celé 
České republiky Noc kostelů, do které se 
zapojila i  krucemburská římskokatolická 
farnost. A jak to všechno proběhlo?

V 17 hodin začala mše svatá, byla slavná, 
neboť právě na tento den připadla slavnost 
Nejsvětějšího Srdce Ježíšova. Hned po skon-
čení Martin Janda seznámil přítomné poslu-
chače s historií kostela, provedl je interié-
rem se zajímavým odborným výkladem.

Následovala hra pro děti – tentokrát vypl-
ňování kvízu. Děti se rozeběhly po kostele, 
hledaly označená stanoviště a plnily úkoly. 
Počítaly andělíčky, hledaly křtitelnici a dle 
nápovědy vyluštily, co se v ní skrývá, počí-
taly paprsky na svatostánku, dle indicií po-
znávaly svaté zobrazené na oknech a různé 
další aktivity. Za zvládnutí si pochutnaly na 
sladké odměně.

Po devatenácté hodině se sešlo mnoho 
dospělých, kteří se těšili na poslech hud-
by. Přivítal je místní farář Pavel Seidl, který 
zároveň uvedl následující koncert. Nejprve 
nám zazpíval dětský pěvecký sbor pobočky 
ZUŠ v Krucemburku – Sboreček a Giocoso. 
Vyslechli jsme si několik krásných veselých 
písní za doprovodu klavíru (Martin Janda), 

houslí (Terezie Matulová) a  kon-
trabasu (Pavel Prokopec), vše ří-
dila učitelka ZUŠ Marta Rejšková. 
Vyslechli jsme dětské duchovní 
skladby, ale i píseň Báry Basikové 
Deus Meus a anglický spirituál.

V  závěru vystoupení zazněla 
romantická skladba P. Karla Břízy 
– Neboj se, Maria a dále už se nesl 
celý koncert na vlně P. Karla Břízy. 
Nejprve jsme se dověděli střípky 
z  jeho života, připomněli jsme si 
ho jako velmi vzácnou osobnost Krucem-
burku, který vychoval desítky varhaníků, 
zpěváků, postavil jedenáctery varhany, 
složil mnoho duchovních skladeb. Koncert 
pokračoval již na kůru, kde byl připraven 
Chrámový pěvecký sbor se svou varhanicí 
Martou Rejškovou, dirigentem Pavlem Ko-
čím a sólisty Marií Sodomkovou a Alžbětou 
Málkovou. Velký úspěch měla skladba Pa-
novnice krásná a celá velikonoční mše Roz-
leťte se, zpěvy, vzhůru. 

Obecenstvo vše odměnilo radostným po-
tleskem.

Dále dle programu proběhla opět přednáš-
ka o historii kostela a mezitím se připravily 
„živé sochy“, které nám řekly zajímavosti ze 
života svatých, opět s malým kvízem.

Po 22. hodině jsme pomalu dospěli k slav-
nostnímu zakončení večera, a to čtením žal-
mů, prokládaným hudbou. Setmělý kostel 
rozzářilo světlo svící, k ambonu se připravil 
Lukáš Křivský, který uměleckým projevem 
přednášel slova žalmů. Po žalmu bylo chvil-
ku ticho a pak se ozvaly jemné tóny klavíru 
(Terezie Matulová), které podmanivě dopl-
nily recitaci. Tak se vše opakovalo několi-
krát a  v závěru nás okouzlily romantické 
tóny houslí (Terezie Matulová).

Celý večer bylo před kostelem připraveno 
sladké i  slané občerstvení, vařila se káva 
a  čaj, mohli jsme si posedět a  popovídat. 
Při odchodu každý návštěvník dostal na 
památku perník Mikuláše či kostela. Dle 
rozdaných perníčků jsem spočítala, že Noc 
kostelů navštívilo kolem 150 lidí.

Děkujeme všem, kdo přispěli svým umě-
ním a prací ke společnému setkání.

Jak vše hodnotili návštěvníci?
•	 „Bylo to moc krásné, děkujeme,“ – to byla 

nejčastější reakce návštěvníků.
•	 „Dětský sbor je úžasný, nespustily z tebe 

oči.“
•	 „Poprvé v životě jsem byla na věži, až u zvo-

nů, byl to nezapomenutelný zážitek.“
•	 „Cítila jsem se jako na kraji ráje.“
•	 „Skladby P. Břízy jsou nádherné.“
•	 „Obdivuji, že dokážete s chrámovým sbo-

rem nacvičit tak krásné a obtížné skladby. 
Jak dlouho to trvá?“

•	 „Dětem se vše moc líbilo, užily si to.“
•	 „Perníčky jsou krásně nazdobené, obdivu-

jeme práci.“

Mgr. Marta Rejšková
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zPRávy z nAšÍ zš

Jeden den přišly děti do MŠ nastrojené a na-
česané. A proč to všechno? Na fotografiích 
na památku chce každý hezky vypadat.

Ve čtvrtek 2. května se přišlo zapsat do 
školky 27 dětí. Rodiče si s dětmi měli mož-
nost prohlédnout vybavení tříd a  pohrát 
si s  hračkami. Do MŠ bylo přijato 15 dětí, 
12 dětí ve věku dvou let nebylo přijato z ka-
pacitních důvodů.

Měsíc květen jsme začali přípravou na be-
sídku ke Dni matek. Maminkám jsme chtěli 
popřát k jejich svátku hezkým vystoupením 
v sokolovně. A tak jsme pilně nacvičovali 
básně, scénky a tance. Předvedli jsme pás-
mo Dovolená u moře. Odměnou za naše úsilí 
byl velikánský potlesk a balíček dobrot.

 V pátek 17. května jsme si vyjeli za zví-
řátky do Bítovan. Nejvíc se nám líbily opice. 

Domů jsme se vraceli plni krásných dojmů.
Do kina jsme se vydali na loutkové před-
stavení za pohádkou O princezně Fňukandě 
a loupežnících, které pro nás připravilo di-
vadlo „Oblázek“.

Svátek dětí jsme oslavili s nafukovacím 
hradem se skluzavkou a prolézačkou, kde 
jsme se pořádně vyřádili. Čekal na nás ba-
líček s  překvapením a  na závěr výborná 
zmrzlina v kornoutku.

V rámci dopravní výchovy jsme si udělali 
výlet do Žďáru nad Sázavou na výstavu Mo-
delového království železnic. Výstava byla 
moc pěkná a oči jsme nemohli odtrhnout 
od jezdících vláčků pěknou krajinou a ná-
dražím. V rámci dopravní výchovy jsme po-
zorovali ruch na křižovatce a semaforech, 
určovali dopravní prostředky 

V červnu jsme se rozloučili se skupinkou pat-
nácti budoucích školáčků. Děti si společně 
připravily pohádku O perníkové chaloupce. 
Na zahradě si užily dovádění a veselí. Na zá-
věr si všichni společně opekli buřtíky.

Konec roku bude pokračovat ve znamení 
sportovních aktivit. Děti a rodiče si projdou 
trať s  veselými vodními stanovišti. Za vý-
kon dostanou děti diplom a drobné dárky 
od sponzorů, kteří podporují sportování 
a zdravý pohyb dětí. Vydáme se na výlety 
do blízkého okolí pěšky i dopravním pro-
středkem. Starší děti si vyjedou na kole 
po cyklostezkách. Podíváme se na exkurzi 
k hasičům.

Přejeme všem krásné léto plné sluníčka, 
nevšedních zážitků a pohody.

kolektiv zaměstnanců MŠ

Od posledních informací pro čtenáře Do-
mova již uplynula nějaká doba, ale práce 
ve škole pokračovala v  plném nasazení. 
Soutěže, olympiády, kulturní i vědomostní 
akce, sportovní soutěže naše žáky prováze-
ly každým dnem. 

Na konci března proběhl oblastní souboj 
Olympijský odznak v  Havlíčkově Brodu, 
kde se soutěžilo v  hodu medicinbalem, 
trojskoku, přeskoku přes švihadlo a  lehu-
-sedu. Celkem se zúčastnilo 300 sportovců, 
k našim nejlepším patřila děvčata – Karolí-
na Wagnerová z 9. třídy, Adéla Hamerská, 
Klára Janovská a Klára Novotná ze 7. třídy. 
Pro žáky 1. i  2. stupně, kteří pravidelně 
chodili na kroužek florbalu, byl završením 
sezóny Zmrzlina-Cup, kde nešlo ani tak o ví-

tězství, ale užít si odpoledne a pochutnat si 
na zmrzlinách. Protože florbalisty 1. stupně 
čekal ještě turnaj Buttulka-Cup, byl to super 
trénink na poslední souboj mezi školami.   

V krajském kole vědomostní Soutěže v an-
glickém jazyce se naše žákyně Tereza Valec-
ká z 9. třídy umístila na krásném 4. místě. 
V rámci Národního testování SCIO byla Te-
reza oceněna společností SCIO za nejlepší 
výsledek v  rámci Kraje Vysočina v  testu 
Obecných studijních předpokladů. V kraj-
ském kole Soutěže v ruském jazyku zvítězila 
Viktorie Votavová z 9. třídy, postoupila do 
Prahy do ústředního kola, ve kterém ob-
sadila výborné 5. místo z celkového počtu 
11 účastníků.  V okresním kole Matematické 
olympiády žáků 6., 7. a 8. tříd v Havlíčkově 
Brodu si při řešení náročných úkolů nejlé-
pe poradili David Hamerský a Otto Kohout 

z  8.  třídy, kteří shodně obsadili 3. místo, 
ze 7. třídy si nejlépe vedla děvčata Věra 
Losenická, která obsadila 3. místo, a Lucie 
Rosická vybojovala 1. místo. 6. třídu repre-
zentovaly Viktorie Zámorská, umístila se na 
5. místě, a Monika Zrzavá, ta získala krásné 
2. místo. Ani v Matematickém klokanu 2024 
naši žáci nezklamali a  velmi nás potěšil 
Antonín Zrzavý ze 4. třídy, který se umístil 
v okrese Havlíčkův Brod ve své kategorii na 
3. místě z celkového počtu 997 žáků. Sou-
těž pro žáky 8. třídy Právo pro každý den 
pořádalo město Chotěboř. Družstvo Mar-
tina Dvořáková, David Hamerský, Pavel 
Málek a  Magdalena Mikulecká obsadilo 
krásné 5.  místo. Pro žáky 3.–5. třídy byla 
připravena Přírodovědná soutěž, v níž po-
znávali rostliny, živočichy a  tajemné arte-
fakty. K nejlepším řešitelům školního kola 

Pokračování – Z dění v MŠ
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patřil Adam Jonáš ze 3. třídy, Markéta 
Málková ze 4. třídy a Anežka Málková 
s Jakubem Vašíčkem z 5. třídy. 

Zapojili jsme se do 50. ročníku sou-
těže Požární ochrana očima dětí a mlá-
deže. V okresním kole ve výtvarné ka-
tegorii žáků 3.–5. třídy získaly 2. místo 
Adriana Bezoušková a Eliška Horáková 
ze 3. třídy, v kategorii 6.–7. tříd obsadi-
la 3. místo Anna Svobodová ze 6. třídy 
a v kategorii 8.–9. třídy 3. místo patřilo 
Martině Dvořákové. Do krajského kola 
postoupila ze svých kategorií tři děvčata 
se slohovými pracemi. Julie Kohoutová ze 
4. třídy obsadila 1. místo a Věra Losenická ze 
7. třídy a Tereza Valecká z 9. třídy ve svých 
kategoriích získaly 2. místo. Slavnostní vy-
hodnocení proběhlo v rámci Kraje Vysoči-
na koncem května na Zámku v Přibyslavi. 
Ve  výtvarné soutěži Raketou do vesmíru, 
aneb cestujeme k planetám pořádané Plane-
táriem Ostrava získala Eliška Horáková ze 
3. třídy 3. místo a její obrázek bude zdobit 
výstavu v Galerii Mira v Ostravě. 

Sami žáci 9. třídy se pustili do výroby 
„posezení“ z  palet a  zútulnili tak chod-
bu na 2. patře. Chlapci zbrousili v  rámci 
pracovních činností palety a  dívky ušily 
podsedáky a  polštáře. Poděkování patří 
i majitelům firmy KPT potahové látky, kteří 
nám darovali materiál na výrobu polštářů 
i potahové látky.

Naše tanečnice z  Country kroužku vy-
stoupily v  Domě seniorů Drachtinka, kde 
svým vystoupením udělaly velkou radost 
klientům domova. Dívky zatančily též ke 
Dni matek v sokolovně a potěšily tak ma-
minky k jejich svátku. 

V polovině dubna proběhl zápis do 1. třídy, 
kde se děti hravou formou seznámily se ško-
lou. Zápis probíhal v současné 1. třídě a právě 
současní prvňáčci dostali pozvání zavzpomí-
nat na „školková léta“ – navštívili mateřskou 
školku a svoje budoucí spolužáky.

Tradičně se uskutečnil projektový den 
Den Země, kdy žáci vypracovali projekty 
ve třídách pro podporu a ochranu životní-
ho prostředí, a poté se všichni vypravili na 
úklid v  rámci akce Čistá Vysočina. Pouze 
žáci 8. a 9. třídy zvelebovali okolí školy. Pan 
Jaroslav Dvořák z Lesní správy Staré Ransko 
se podělil se svými bohatými zkušenostmi 
a přehledně povyprávěl žákům o stromech 
a zvěři žijící v našem okolí a neopomněl ani 
vlka, který se v okolních lesích zdržuje. 

Přiblížil se 30. duben a s ním slet čaro-
dějnic. Převlečení žáci psali, četli a počítali 
čarodějné příklady a paní učitelky nad nimi 
bděly a společně zaříkávaly chyby malých 
čarodějů. Pěvecká soutěž DO RE MI 2024 
byla připravena pro žáky 1. stupně. Střídaly 
se pohádkové náměty s moderními nápěvy, 
zpívalo se sólově, zazněl duet i  trio. Mezi 
nejlépe hodnocené žáky patřily Karolína 

Strašilová, Aneta Křesťanová a  Tere-
za Zvolánková z 1. třídy. Ze 2. a 3. tří-
dy se umístila děvčata Anna Ježková 
a Adéla Šobová, za 4. a 5. třídu Hannah 
Krejčí, Markéta Málková a  trio Tereza 
Dostálová, Anežka Málková a Daniela 
Dostálová. Všichni si užili příjemné od-
poledne s písničkou. V rámci projektu 
Celé Česko čte dětem proběhlo ve školní 
družině společné čtení s paní učitelkou 
Petrou Culkovou. Ta dětem předčítala 
z knihy Míša a její malí pacienti. Na zá-

věr příjemného odpoledne si děti ještě po-
skládaly papírové zvířátko.

Žáci 8. třídy tradičně navštívili IPS Úřa-
du práce v Havlíčkově Brodu, kde si někteří 
udělali představu, co různé profese obnáše-
jí a  jak je důležité sebepoznání. Nechyběl 
ani profesní dotazník.

Nejen v hodinách informatiky se žáci se-
znamovali s počítači a robotikou. Kódovat 
a programovat se učili pomocí různých pro-
gramů, nejoblíbenější součástí výuky byly 
roboti VEX 123 a  žákům 4. třídy se práce 
s těmito roboty evidentně dařila. 

Programování s VEX

Buttulka Cup

Zmrzlina CupZápis do první třídy

Výlet na Pernštejn

Den Země
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Nové vybavení
Díky stálé podpoře vedení městyse Krucem-
burk pokračujeme s modernizací prostředí 
pro výuku i pro prezentaci výsledků umělec-
kého studia žáků. V hudebním sále proběhla 
v dubnu a květnu instalace stropních pane-
lů a nových světel. Po dokončení a instalaci 
tzv. stmívacího panelu dostanou koncerty 
tu správnou atmosféru. Moc se na to těšíme.

Proběhlé akce
Výlet Výtvarného oboru, 25. dubna 2024: 
I  letošní školní rok jsme si výuku výtvar-
ného oboru obohatili tematickým výletem. 
První zastávku jsme měli v kovářské dílně 
v Uhrech u Přibyslavi, kde nás přivítal umě-
lecký kovář pan Petr Štáfl. Představil nám 
kovářské řemeslo zblízka. Jeho tvorbu jsme 
si mohli prohlédnout i  na zahradě. Prošli 
jsme se i k několika zastavením nové křížo-
vé cesty, kterou vytvořil pro krajinu v okolí. 
Druhou zastávkou byla Oblastní galerie Vy-
sočiny v Jihlavě. Tady na nás čekaly lektorky 
s  programy k  aktuálním výstavám BYLO-

-NE-BYLO a FRAGMENTY. Žáci se seznámili 
s  tvorbou vystavujících autorů a následně 
probíhala diskuse. Přínosem byla i možnost 
vyzkoušet si různé výtvarné techniky.

Výstava výtvarných prací: Ve čtvrtek 
9. května v Galerii Doubravka proběhla slav-
nostní vernisáž výstavy prací našich žáků. 
Atmosféru nám zpříjemnily žákyně hudeb-
ního oboru naší školy. Kytarový kvartet 
ELLE hraje pod vedením pana učitele Pavla 
Kovačky. O občerstvení se postarali rodiče 
žáků. Za to jim patří velký dík. Vernisáž byla 
opět příjemným a milým zpestřením všední-
ho odpoledne. 

Výtvarné práce jsou od 21 žáka, kteří na-
vštěvují výtvarný obor v  Krucemburku. 
Ke zhlédnutí byly jak kresby, tak malby či 
keramika. Letos jsme se zabývali přírodní-
mi pigmenty, otisky, studijními kresbami 
a malbami. Vystaveny jsou také jejich volné 
práce, tzn. žáci pracovali na svém libovol-
ném tématu, které zpracovali technikou, 
k níž mají blízko nebo si ji chtěli vyzkoušet. 

Den matek: Ke Dni matek připravila paní 
učitelka Marta Rejšková se Sborečkem pás-
mo písní. Malí zpěváci rozzářily tváře pří-
tomných maminek a nejen jim.

záKLADnÍ UmĚLECKá šKOLA 

V rámci pracovních činností navštívili žáci 
9. třídy Zemědělskou a. s. Krucemburk, kde 
se seznámili s  hlavními zásadami rostlin-
né a živočišné výroby. Je velice důležité mít 
představu o práci lidí, kteří jsou odborní-
kem ve své profesi, proto naše deváťáky 
navštívil pan Dobrovolný, který je hasi-
čem a zároveň arboristou, a velice pouta-
vě vyprávěl o  své práci, která je zároveň 
jeho koníčkem. Odborníka – paní zubařku 
Dlouhou – v místní zubní ordinaci přišli na-
vštívit žáci 2. a 3. třídy. Zopakovali si zásady 
správné péče o svoje zoubky. 

V rámci BESIPU k nám do školy zavítali 
policisté z  Městské policie Chotěboř, aby 
poučili žáky 5. třídy. Dopravní výchova byla 
zaměřena na základní pravidla bezpečnosti 
silničního provozu týkající se cyklistů.

12 žáků osmého ročníku si vyzkoušelo 
přijímací zkoušky nanečisto. V rámci pro-
jektu společnosti SCIO Trénink na přijímací 
zkoušky žáci zjistili, jaká je šance dostat se 
na vybranou střední školu, na co je třeba 
se v  rámci přípravy na přijímací zkoušky 
zaměřit. Testy z  matematiky a  českého 
jazyka jsou připraveny podle přijímacích 
testů Cermatu a vycházejí z RVP. Žáci se se-
známili s tématy a typy jednotlivých úloh 
v testu. Součástí Tréninku je i test studijních 
předpokladů, který ukázal, jak naši osmáci 
naplno využívají svůj studijní potenciál. 

Žáci 5. třídy si ověřili své znalosti a doved-
nosti v celorepublikovém testování z české-
ho jazyka, matematiky, anglického jazyka 
a  obecně studijních předpokladů v  rámci 
projektu Národní testování, které uskuteč-
nila vzdělávací společnost SCIO. Celkově se 
do testování zapojilo 13.992 žáků. 

V letošním školním roce byla naše škola zařa-
zena do vzorku škol, v nichž bylo provedeno 
zjišťování výsledků žáků 9. třídy v oblastech 
informační gramotnosti prostřednictvím 
inspekčního systému elektronického tes-
tování. Zjišťování ověřovalo míru dosažení 
vybraných očekávaných výstupů podle pří-
slušných rámcových vzdělávacích programů. 
Na konci května proběhly školní výlety. Žáci 
1. stupně odjeli na hrad Pernštejn s  jeho 
nově otevřenou Vrchnostenskou zahradou. 
6. třída navštívila Zemi Keltů v Nasavrkách, 
7. třída se vydala po stopách Jaroslava Haš-
ka na Lipnici, 8. třída podnikla turistický 
dvoudenní výlet na Tři Studně a 9. třída se 

vypravila do Jihlavy. Výlety si všichni užili.  
V  posledním školním týdnu byl pro žáky 
připraven projektový den Ochrana člověka 
za mimořádných událostí a Dopravní výcho-
va. Každoročně na konci školního roku na-
vštěvujeme místní kino a letos jsme zhlédli 
film Gump – jsme dvojka.

Z  důvodu rozsáhlé rekonstrukce odbor-
ných učeben a  zázemí pro pedagogické 
pracovníky byl školní rok 2023–24 ukončen 
14. června. 

Přejeme všem čtenářům hezké léto, hod-
ně sluníčka, rozkvetlé zahrádky a příjemné 
letní večery v kruhu blízkých.

kolektiv zaměstnanců ZŠ

Je skutečně neuvěřitelné, jak čas letí. 13. června se slavnostně rozloučili naši žáci 
9. třídy s devítiletou školní docházkou. Po projevu pana starosty Otto Kohouta a 
pana ředitele Jiřího Šikla žáci obdrželi poslední vysvědčení, šerpu, růži, pamětní 
list, upomínkové předměty a ocenění za účast v soutěžích. Za žáky 9. třídy se roz-
loučila svým projevem Karolína Pejchlová. O hudební doprovod se postarala paní 
učitelka Marta Rejšková, její žákyně a paní učitelka Jana Vašíčková. Moderátor-
ských rolí se ujali žáci naší školy Jakub Cao a Radek Hejlík z 8. třídy.

Přejeme našim deváťákům spoustu štěstí na nové škole a nejen hodně studijních 
úspěchů, ale i těch osobních, které jsou možná ještě důležitější!

Alena Bencová, třídní učitelka

sLAvnOsTnÍ vyŘAzEnÍ žáKů 9. TŘÍDy zš

Pokračování – Zprávy ZŠ

Výlet do kovářské dílnyNové vybavení
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Taneční představení: V pátek 25. května pro-
běhlo v  sále taneční představení pro děti 
z mateřské školy. Ty nejodvážnější si vyzkou-
šely s žáky tanečního oboru naší školy tane-
ček s kuřátky. Hudba a pohyb k sobě patří 
a děti si ho plně užily.

Od září 2024 bude v pobočce otevřen li-
terárně-dramatický obor pod vedením paní 
učitelky Renaty Lédlové. Před lety byla 
členkou ochotnického divadla Štrůdl. Ráda 
by také navázala na tradici loutkoherectví, 
která má v Krucemburku tradici. Pokud se 
vše podaří, opět – po dlouhé době – bude-
me i na pobočce oborově kompletní.

Pokud by vaše děti měly zájem o skupino-
vou výuku v  tanečním nebo literárně-dra-
matickém oboru, neváhejte nás kontaktovat.

Všem žákům a  učitelům přeji úspěšné 
zakončení školního roku a  krásně prožité 
prázdniny. V září opět na viděnou a zároveň 
se těšíme na nové tváře.

za pobočku Krucemburk Jitka Podrazilová

Vážení Krucemburští, 
Ranečtí a Hlubočtí,

v těchto měsících probíhá v obci mno-
ho oprav obecních budov a infrastruk-
tury. Souhrn některých z nich popisuji 
v rubrice Střípky z Úřadu městyse.

Vězte, že každá oprava nebo stavba 
je velmi náročná na přípravu a při její 
realizaci řešíme mnoho technických, 
ale i koordinačních úkolů. Při opravě 
komunikací je stavba o to náročnější, 
že musíme realizovat opravy nejen 
obecních sítí, ale i koordinovat opra-
vy sítí pod komunikací ve vlastnictví 
ostatních společností. V případě ne-
předvídatelných prací (např.  zjišťo-
vání trasy vedení kanalizace a jejího 
stavu) se  potom opravy protahují 
a mění se harmonogram stavby. To je 
právě případ některých současných 
realizací. Stává se také to, že nám re-
alizační firma, vzhledem k množství 
dalších rozestavěných staveb, neumí 
sdělit v dostatečném předstihu přesný 
termín zahájení stavby a jednotlivých 
prací. V závislosti na tom ani my vám 
nejsme schopni poskytnout informa-
ce dříve.  

Žádám Vás tímto o pochopení a sho-
vívavost při těchto opravách. Naším cí-
lem je opravit obecní majetek kvalitně 
a ke spokojenosti všech.

Přeji Vám příjemné a pohodové letní 
dny prožité ve zdraví a pohodě. 

Mgr. Otto Kohout

Od poloviny ledna probíhala na ÚM rozsáhlá 
rekonstrukce sociálního zařízení. V I. patře 
se rozšířil prostor tak, aby mohly vzniknout 
dvě toalety. V  přízemí došlo ke kompletní 
rekonstrukci obou toalet s  tím, že jedna je 
využívána návštěvníky Informačního centra. 
Venkovní vchod je z boční strany ÚM. Na re-
konstrukci se podílely tyto firmy: David 

Hoke, Krucemburk, Jan Michal, Krucem-
burk, Ondráček Jiří obklady, Holetín, Ond-
ráček Vodo-Topo-Plyn, Ždírec nad Doubra-
vou, a Elko Elektro, Krucemburk. Celková 
částka rekonstrukce byla cca 720.000 Kč.

Jak se rekonstrukce podařila, můžete po-
soudit sami z doložených fotografií. 

Dagmar Sobotková

sLOvO 
sTAROsTy

zPRávy z Úm REKOnsTRUKCE sOCIáLnÍhO zAŘÍzEnÍ nA Úm

PřízemíPrvní patro

Den matek

Taneční představení pro MŠ

Vernisáž výstavy
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sTŘÍPKy z ÚŘADU mĚsTysE

Oprava komunikací Českobratrská, 
Zahradní, Za Parkem, Větrná:
V současné době probíhá oprava těchto 
komunikací. V  ulicích Českobratrská, 
Zahradní a Za Parkem byly provedeny 
kamerové zkoušky dešťové kanalizace, 
která musí být před položením nových 
asfaltů opravena. VaK Havlíčkův Brod 
provedl v ulicích opravu uzávěrů přípo-
jek. V ulici Českobratrská byl proveden 
nový vodovod k evangelickému hřbito-
vu. Kromě ulice Větrná bude provedena 
ve všech opravovaných ulicích přípra-
va pro nové veřejné osvětlení a optický 
kabel. Z  důvodu mnoha nepředvída-
telných prací, zejména opravy dešťové 
kanalizace, je nutné prodloužit termín 
realizace staveb v  ulicích Českobratr-
ská a Zahradní. Předpoklad dokončení 
těchto prací je září až říjen.

Kino Krucemburk: V  sále kina bylo 
nainstalováno nové promítací plátno. 
Na jižní straně budovy kina (u letního 
kina) byly zahájeny stavební práce. 
V rámci stavby bude opravena část fa-
sády, vnější elektroinstalace, vyměněny 
okna a dveře v přízemí, opraveny rampy 
a nainstalováno nové ocelové schodiště.

Jednotka Sboru dobrovolných hasičů 
Přístavba klubovny: V hasičské přístavbě byly 
dokončeny omítky a provedena elektroinsta-
lace. Nyní nás čeká instalace regálů a přesun 
vybavení a některé techniky do prostorů pří-
stavby. Na západní stěně přístavby (směrem 
ke školnímu hřišti) probíhá příprava zákla-
dů pro sušák na hasičské hadice. Poté už nás 
čeká jen dokončení vnějších omítek a terénní 
úpravy kolem klubovny a přístavby.

Hřiště pro požární sport: Na travnatém hřišti 
za školou vzniká nové hřiště pro požární sport. 
Hřiště bude sloužit nejen pro tréninky hasi-
čů, ale také pro pořádání hasičských soutěží, 
které zde doposud nebylo možné uspořádat. 

V rámci této akce zde bude postavena nádrž 
na vodu s čerpáním z retenční nádrže U Háj-
ku, vydlážděny zpevněné plochy, provedena 
elektroinstalace na čerpání vody, osvětlení 
a kamerový systém. Kamerový systém bude 
sloužit i pro potřeby školního hřiště, kde uva-
žujeme o otevření hřiště bez nutnosti zamyká-
ní vstupní brány. Prostor bude sloužit nejen 
hasičům, ale dále také jako travnaté hřiště pro 
potřeby základní i mateřské školy. Na hřiště 
budou umístěny menší přemístitelné brány. 
Protože byla hasičská klubovna historicky 
připojena na elektřinu přes mateřskou školu, 
požádali jsme ČEZ Distribuce o vytvoření no-
vého přípojného místa u klubovny. 

U hasičské klubovny

Rekonstrukce kina

Za Parkem

Zahradní

Českobratrská

Větrná
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Tím by se měl do budoucna vyřešit i problém 
s  elektřinou v  případě pořádání společen-
ských akcí obce, jak tomu bylo například při 
výpadku elektřiny během oslav 777 let obce.

Děkuji všem hasičům, kteří se angažují 
v přípravách, plánování, pomáhají se stav-
bou, a  společně tak vytváříme toto nové 
zázemí pro hasičský sport. Věřím, že bude 
velkým přínosem nejen pro naše nejmladší 
hasiče, ale motivuje i mnoho dalších.

Modernizace odborných učeben 
v ZŠ Krucemburk – IROP:
V polovině června byly zahájeny stavební 
práce na modernizaci odborných učeben 
a kabinetů v budově základní školy. Spolu 
s těmito pracemi bude provedena příprava 
na zajištění konektivity (propojení počíta-
čů a  dalších zařízení v  síti). Po ukončení 
stavebních prací bude instalován nový ná-
bytek a dodány učební pomůcky. Vybave-
ní informačními technologiemi (počítače, 
interaktivní tabule apod.) budou dodána 
z  důvodu návaznosti prací jako poslední. 
Proto kvůli velmi krátkému času na realiza-
ci těchto prací a dodávek budou pravděpo-
dobně dokončovací, především instalační 
práce IT a konektivity probíhat ještě v měsí-
ci září. Těmito pracemi ale nebude omezen 
začátek školního roku.

Přístavba mateřské školky: Na akci „Pří-
stavba, nástavba a stavební úpravy objektu 
Mateřské školy Krucemburk“ bylo vydáno 
stavební povolení. Budeme jednat o  mož-
nosti dotačního financování se zástupci 

Kraje Vysočina a  financování z  dotačních 
titulů Ministerstva práce a sociálních věcí.

Krajské komunikace Hlubocká a  Koši-
novská: Po jednání s náměstkem hejtmana 
Kraje Vysočina panem Miroslavem Houškou 
bylo domluveno rozšíření zadání projekč-
ních prací opravy krajských komunikací. 
S ulicí Hlubocká bude projektována i ulice 
Košinovská (v úseku od náměstí ke značce 
konec Krucemburku). Přes vyprojektování 
opravy komunikací k realizaci však musíme 
počítat s časovým horizontem několika let.

Oprava hlavní silnice: Dle informací ŘSD 
ČR stále probíhá výběr zhotovitele stavební 
zakázky na opravu silnice první třídy I/37 
vedoucí přes Krucemburk. Z  projektu byl 
vyjmut, z důvodu relativně dobrého stavu, 
úsek Krucemburk – Ždírec nad Doubravou. 
Realizace se připravuje pouze v obci Kru-
cemburk, kde je silnice v opravdu špatném 
stavu a nelze ji opravovat lokálně. Oprava 
by měla být zahájena, v  případě úspěšné 
soutěže, v srpnu až září 2024, ale tento ter-
mín je závislý na ukončení dalších oprav, 
kvůli kterým vedou přes Krucemburk ob-
jízdné trasy (např. oprava silnice I/19 na 
průtahu obcí Pohled). V tuto chvíli nemáme 
o opravě bližší informace.

Evangelický hřbitov: Na evangelickém 
hřbitově byla zahájena oprava márnice a to-
alet. Se společností Vodovody a kanalizace 
Havlíčkův Brod řešíme výstavbu a legalizaci 
nové vodovodní přípojky ke hřbitovu.

Katolický hřbitov: V letních měsících pro-
běhne oprava kulturní památky evidované 
pod názvem „Pomník padlých v květnu 1945“.

ZUŠ: V koncertním sále Základní umělecké 
školy Chotěboř, pobočka Krucemburk, síd-
lící v naší základní škole jsme financovali 
a  realizovali instalaci nových podhledů 
včetně osvětlení.

Dotace: Z fondu Vysočiny jsme získali do-
taci na výměnu svítidel veřejného osvětlení 
ve Starém Ransku a Hluboké. Výměna bude 
probíhat v letních měsících.

Další dotace z fondu Kraje Vysočina po-
putuje na opravu pomníku na katolickém 
hřbitově, která byla zmíněna výše.

Z místní akční skupiny (MAS Havlíčkův 
kraj) jsme získali souhlasné stanovisko 
k dotaci na pořízení elektromobilu pro Pe-
čovatelskou službu Krucemburk a dále vy-
bavení pro jednotku Sboru dobrovolných 
hasičů (termokameru a vyváděcí masky). 

Průmyslová zóna: ZM schválilo na červ-
novém zasedání podmínky pro prodej po-
zemků v  průmyslové zóně – severní část. 
Podmínky jsou dostupné na stránkách 
městyse a úřední desce. V severní části je 
také počítáno s výstavbou řadových garáží 
a dalších drobných podnikatelských objek-
tů. Tyto pozemky jsou v projekční přípravě 
a prozatím nejsou k prodeji.

Mgr. Otto Kohout

V průběhu měsíce května ne-
známý vandal posprejoval pře-
čerpávací stanici pod parkem 
u  Ranecké silnice.  Žádáme 
občany o informace, které by 
mohly pomoci k dopadení van-
dala. Poškození obecního ma-
jetku je řešeno s Policií ČR.

Neukáznění řidiči parkující před ha-
sičskou zbrojnicí budou pokutováni. 
Žádáme všechny návštěvníky zdravotní-
ho střediska a obyvatele přilehlých domů 
k parkovišti za střediskem, aby svá vozidla 
parkovali na místech k tomu vyhrazených. 
Plocha slouží mimo jiné k výjezdu hasičské 
techniky a neukáznění řidiči, kteří parkují 
uprostřed této plochy, zabraňují výjezdu 
cisternové stříkačky.

Upozorňujeme občany, že na ploše 
bylo nainstalováno nové dopravní zna-
čení a parkování mimo vyhrazená místa 
budeme nuceni řešit s Policií ČR.

UPOzORnĚnÍ PARKOvánÍ PŘED hAsIČsKOU zbROjnICÍ

sPREjEŘI
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33. zasedání – 4. 3. 2024
RM schvaluje:
* Zvýšení nájemného v bytových domech 

čp. 193, 345 a 454 o míru inflace roku 2023, 
tj. o 10,7 %, od 1. 7. 2024.

* Podání výběrového řízení stavebních 
prací pro modernizaci odborných uče-
ben v ZŠ.

RM bere na vědomí:
* Inventarizační zprávu městyse Krucem-

burk za rok 2023.
* Projednání plnění koncepce školy od za-

čátku funkčního období 2018–2024 v sou-
vislosti s  ukončením funkčního období 
ředitele ZŠ. RM bude pokračovat v jednání 
na dalších zasedáních.

RM pověřuje:
* Mgr. Otto Kohouta, Dagmar Sobotkovou, 

Ing. Jiřího Kohla a  Romana Brychnáče 
kontrolou příspěvkové organizace 
ZŠ Krucemburk k  provedení ve smyslu 
zákona č. 250/2000 Sb., o  rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, zákona č. 
320/2001 Sb., o finanční kontrole, a záko-
na č. 255/2012 Sb., o  kontrole (kontrolní 
řád) do 30. 4. 2024. Předmětem kontroly 
bude inventura roku 2023.

* Mgr. Otto Kohouta, Dagmar Sobotkovou, 
Ing. Jiřího Kohla a  Romana Brychnáče 
kontrolou příspěvkové organizace 
MŠ Krucemburk k  provedení ve smyslu 
zákona č. 250/2000 Sb., o  rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, zákona č. 
320/2001 Sb., o finanční kontrole, a záko-
na č. 255/2012 Sb., o  kontrole (kontrolní 
řád) do 30. 4. 2024. Předmětem kontroly 
bude inventura roku 2023.

34. zasedání – 18. 3. 2024
RM schvaluje:
* Navýšení ceny za vypracování studie 

interiérového řešení učeben a  kabinetů 
v ZŠ od Ing. arch. Václava Marka (Nová Ves 
u Chotěboře) na celkovou cenu 87.000 Kč.

* Rozpočtové opatření č. 3/2024.
* Uzavření Smlouvy o zřízení služebnos-

ti inženýrské sítě Krucemburk náměstí, 
rekonstrukce NN se společností ČEZ Dis-
tribuce (Děčín IV–Podmokly). Předmětem 
věcného břemene je umístit, provozovat 
a  udržovat inženýrskou síť na pozemku 
parc. č. 41 v  k. ú. Krucemburk. Rozsah 
věcného břemene je vymezen geometric-
kým plánem. Za zřízení věcného břemene 
městys obdrží jednorázovou náhradu ve 
výši 1.000 Kč.

* Uzavření Smlouvy o zřízení služebnos-
ti inženýrské sítě Krucemburk náměstí, 
rekonstrukce NN se společností ČEZ Dis-
tribuce (Děčín IV–Podmokly). Předmětem 
věcného břemene je umístit, provozovat 
a  udržovat inženýrskou síť na pozemku 
parc. č. 1650 v k. ú. Krucemburk. Rozsah 

věcného břemene je vymezen geometric-
kým plánem. Za zřízení věcného břemene 
městys obdrží jednorázovou náhradu ve 
výši 1.000 Kč.

* Uzavření Smlouvy o zřízení služebnos-
ti inženýrské sítě Krucemburk náměstí, 
rekonstrukce NN se společností ČEZ Dis-
tribuce (Děčín IV–Podmokly). Předmětem 
věcného břemene je umístit, provozovat 
a  udržovat inženýrskou síť na pozemku 
parc. č. 1626/4 v k. ú. Krucemburk. Rozsah 
věcného břemene je vymezen geometric-
kým plánem. Za zřízení věcného břemene 
městys obdrží jednorázovou náhradu ve 
výši 1.000 Kč.

* Uzavření Smlouvy o  dílo na výrobu 
a montáž oken a dveří v budově kina se 
společností Robert Ursta – ADEST (Fryša-
va pod Žákovou horou) za cenu 74.074 Kč 
včetně DPH.

* Objednávku ocelového schodiště a zábra-
dlí do budovy kina od firmy Jan Kruntorád 
(Chotěboř) za cenu 246.000 Kč bez DPH.

* Uzavření Smlouvy o  dílo na instalaci 
a konfiguraci knihovního systému Tri-
tius v knihovně na Starém Ransku se spo-
lečností Tritius Solutions (Brno) za roční 
udržovací poplatek 1.815 Kč včetně DPH.

* Uzavření Kupní smlouvy na dodávku 
multifunkční lopaty 4v1 pro obecní údrž-
bu od společnosti P&L (Oslavice) za cenu 
101.035 Kč včetně DPH.

* Zahájení poptávkového řízení na reali-
zaci oprav ulic Větrná, Za Parkem.

RM bere na vědomí:
* Plnění koncepce ZŠ, která byla předlo-

žena ředitelem ZŠ Mgr. Jiřím Šiklem v roce 
2018 na šestileté období. Některé body 
koncepce nebyly zcela naplněny.

RM rozhodla:
* O  nevyhlášení konkurzního řízení na 

ředitele ZŠ. S  Mgr. Jiřím Šiklem bude 
uzavřena dohoda o vzdání se pracovního 
místa ředitele školy ke dni 31. 7. 2025, tj. 
k dovršení důchodového věku.

35. zasedání – 10. 4. 2024
RM schvaluje:
* Uzavření Smlouvy o dílo se společností Sta-

vitelství Ladislav Adamec (Havlíčkův Brod) 
na realizaci veřejné zakázky „Stavební práce 
pro ZŠ Krucemburk“, projekt „Modernizace 
odborných učeben v ZŠ Krucemburk“. Cena 
díla je 7.946.000 Kč bez DPH.

* ZŠ z důvodu rekonstrukce tříd ředitelské 
volno pro všechny žáky ve dnech 24.–
28. 6. a volno dané zřizovatelem ve dnech 
17.– 21. 6. Docházka ve školním roce bude 
ukončena 14. 6.

* Účetní závěrku ZŠ za rok 2023 k  31. 12. 
2023 bez výhrad.

* Převedení prostředků z  hospodář-
ského výsledku ZŠ za rok 2023 ve výši 

82.570,17 Kč do rezervního fondu a pone-
chání prostředků z odpisů za rok 2023 ve 
výši 16.524 Kč v investičním fondu.

* Změnu č. 1  závazných ukazatelů roz-
počtu pro ZŠ na rok 2024. Celková výše 
je 920.000 Kč.

* Rozdělit z  Paragrafu 3429 – Ostatní zá-
jmová činnost celkovou částku 247.000 Kč 
z rozpočtu městyse.

* Rozdělit z  Paragrafu 3419 – Ostatní tě-
lovýchovná činnost celkovou částku 
200.000 Kč.

* Rozdělit z Paragrafu 5512 – Požární ochra-
na – dobrovolná část celkovou částku 
45.000 Kč z rozpočtu městyse.

* Rozdělit z Paragrafu 5219 – Ostatní ochra-
ny obyvatelstva celkovou částku 4.076 Kč 
z rozpočtu městyse.

* Rozpočtové opatření č. 4/2024.
* Účetní závěrku MŠ za rok 2023 k 31. 12. 

2023 bez výhrad.
* Změnu č. 1  závazných ukazatelů roz-

počtu pro MŠ na rok 2024. Celková výše 
je 935.000 Kč.

* Uzavření nájemní smlouvy na umístění 
v DPS s panem J. H. (Praha) s účinností 
od 1. 5. 2024.

* Uzavření Smlouvy o  dílo na opravy 
ulic Větrná a  Za Parkem se společností 
SWIETELSKY stavební (České Budějovice) 
za cenu 4.704.540,19 Kč včetně DPH.

* Uzavření Darovací smlouvy s SH ČMS – 
Sbor dobrovolných hasičů na poskytnutí 
finanční částky ve výši 9.571 Kč na činnost 
dětí a mládeže.

* Uzavření Darovací smlouvy s SHM Klub 
na poskytnutí finanční částky ve výši 
9.571 Kč na činnost dětí a mládeže.

* Objednávku na zpracování reprodukcí 
2 ks obrazů Jana Zrzavého od Ondřeje Jan-
dy za cca 6.000 Kč za jedno plátno o roz-
měrech 70 × 50 cm.

* Přípravu tréninkového prostoru na hři-
šti u ZŠ pro SDH Krucemburk.

RM bere na vědomí:
* Informace o soupisu prací a předběžných 

nákladech na opravu jednotné kanali-
zace a  výstavbu části splaškové kanali-
zace na Starém Ransku. Bude zahájena 
poptávka zhotovitele.

* Vyjádření JUDr. Ondřeje Málka k  do-
volání p. S. N. k  Nejvyššímu soudu ČR. 
Vyjádření bude zasláno soudu.

* Informace o průběhu jednání s manžely K. 
ohledně odkupu stavebního pozemku 
v lokalitě Pod Včelínem a o tom, že odkup 
ještě nebyl realizován kvůli končícímu 
stavebnímu povolení.

* Informace o  stávající situaci řešení 
sporu se společností SIAP ohledně pod-
lah v ZŠ. JUDr. Ondřej Málek předloží RM 
možnosti řešení.

* Protokol o výsledku kontroly provedené 
HZS Kraje Vysočina.

InFORmACE z 33.–39. zAsEDánÍ RADy mĚsTysE
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RM rozhoduje:
* Vybrat jako nejvhodnější nabídku veřej-

né zakázky „Stavební práce pro ZŠ Kru-
cemburk“, projekt „Modernizace odbor-
ných učeben v ZŠ Krucemburk“, nabídku 
společnosti Stavitelství Ladislav Adamec 
(Havlíčkův Brod) z  důvodu, že nabídka 
tohoto účastníka byla vyhodnocena jako 
nabídka s nejnižší nabídkovou cenou.

RM nesouhlasí:
* Se zastavením exekuce M. Č. (Třebíč).

RM pověřuje:
* Místostarostku podpisem Smlouvy o dílo 

se společností SWIETELSKY stavební 
(České Budějovice) na opravy ulic Větrná 
a Za Parkem.

RM doporučuje:
* ZM schválit zvýšení ceny stočného na 

37 Kč/m³ včetně DPH.

RM souhlasí:
* Se zahájením stavebních prací na opra-

vě márnice na evangelickém hřbitově 
v Krucemburku. 

* S provedením stavebních prací v budo-
vě ZŠ, v  části ZUŠ. Bude proveden pod-
hled, osvětlení sálu a výmalba chodby

36. zasedání – 22. 4. 2024
RM schvaluje:
* Rozpočtové opatření č. 5/2024.
* Uzavření Smlouvy o  poskytnutí dota-

ce v  rámci  Fondu Vysočiny z  programu 
„Turistická informační centra 2024“ na 
realizaci projektu „Turistické informač-
ní centrum Krucemburk 2024“ s  Krajem 
Vysočina. Výše poskytované dotace činí 
51.600 Kč.

* Uzavření Smlouvy o  dílo na provádění 
letní údržby se společností Krajská sprá-
va a údržba silnic Vysočiny, příspěvková 
organizace (Jihlava) za cenu dle ceníku 
v příloze č. 1, která je nedílnou součástí 
smlouvy.

* Uzavření Smlouvy o zřízení služebnos-
ti inženýrské sítě Krucemburk náměstí, 
rekonstrukce NN se společností ČEZ Dis-
tribuce (Děčín IV–Podmokly). Předmětem 
věcného břemene je umístit, provozovat 
a  udržovat inženýrskou síť na pozemku 
parc. č. 31 v  k. ú. Krucemburk. Rozsah 
věcného břemene je vymezen geometric-
kým plánem. Za zřízení věcného břemene 
městys obdrží jednorázovou náhradu ve 
výši 1.000 Kč.

* Uzavření Dodatku č. 3 ke Smlouvě o užití, 
implementaci a  provozní podpoře infor-
mačního systému HELIOS Fenix č. F-10-
00123 se společností Asseco Solutions 
(Praha 4). Předmětem dodatku je změna 
ceníku služeb, který je přílohou dodatku, 
s účinností od 1. 1. 2025.

* Uzavření Smlouvy o dílo na opravu jed-
notné kanalizace a výstavbu části splaško-

vé kanalizace na Starém Ransku s firmou 
Matějka (Ždírec nad Doubravou) za cenu 
462.985,88 Kč bez DPH.

* Uzavření Příkazní smlouvy se společ-
ností PL Building (Žďár nad Sázavou) na 
výkon inženýrské činnosti technického 
dozoru investora pro stavbu „Souvislá 
oprava MK ulic Českobratrská a Zahrad-
ní“ za cenu 80.000 Kč bez DPH.

* Uzavření Příkazní smlouvy se společnos-
tí PL Building (Žďár nad Sázavou) na vý-
kon inženýrské činnosti technického do-
zoru investora pro stavbu „Oprava MK ulic 
Za Parkem a  Větrná“ za cenu 80.000  Kč 
bez DPH.

* Uzavření Smlouvy o  dílo s  firmou Ing. 
Česlav Veselý (Žďár nad Sázavou) na za-
bezpečení výkonu činnosti koordinátora 
bezpečnosti a ochrany zdraví při práci na 
staveništi při provádění stavby „Souvislá 
oprava MK ulic Českobratrská a Zahrad-
ní“ za cenu 21.000 Kč bez DPH.

* Uzavření Smlouvy o dílo s firmou Ing. Če-
slav Veselý (Žďár nad Sázavou) na za-
bezpečení výkonu činnosti koordinátora 
bezpečnosti a ochrany zdraví při práci na 
staveništi při provádění stavby „Oprava MK 
ulic Za Parkem a Větrná“ za cenu 21.000 Kč 
bez DPH.

* Zřízení nového 2měsíčního termínova-
ného vkladu s  jednorázovou splatností 
u Raiffeisenbank a schvaluje převod část-
ky 10.000.000 Kč z  ukončeného termí-
novaného vkladu na tento termínovaný 
vklad.

RM pověřuje:
* Místostarostku podpisem Smlouvy o dílo 

se společností Krajská správa a údržba sil-
nic Vysočiny na provádění letní údržby.

* Starostu k  uzavření příslušné smluvní 
dokumentace v  Raiffeisenbank na zří-
zení nového 2měsíčního termínovaného 
vkladu s jednorázovou splatností. 

37. zasedání – 6. 5. 2024
RM schvaluje:
* Záměr prodeje pozemku parc. č. 540/1 

v k. ú. Krucemburk o výměře 80 m².
* Záměr prodeje pozemku parc. č. 1627/2 

v k. ú. Krucemburk o výměře 352 m².
* Uzavření Smlouvy o nájmu nebytových 

prostor na volební místnost okrsku č. 3 – 
Hluboká, ve dnech 7.– 8. 6. pro volby do 
Evropského parlamentu s Martinem Stra-
šilem za celkovou cenu 7.000 Kč. 

* Rozpočtové opatření č. 6/2024.
* Uzavření Smlouvy o poskytnutí finanč-

ních prostředků z rozpočtu SFDI na rok 
2024 se Státním fondem dopravní infra-
struktury (Praha 9) na financování akce 
„Stezka pro chodce a  cyklisty Krucem-
burk – Staré Ransko = Stezka pro chodce 
a cyklisty u  regulační stanice“ – ISPRO-
FOND 5618510062. Výše poskytovaných 
prostředků činí 538.016 Kč.

* Uzavření Dodatku č. 1 smlouvy o zřízení 
věcného břemene – služebnosti Krucem-
burk náměstí, rekonstrukce NN se společ-
ností ČEZ Distribuce (Děčín IV–Podmokly). 
Předmětem dodatku je navýšení jednorá-
zové náhrady o částku DPH.

* Poskytnutí příspěvku na činnost 
MAS Havlíčkův kraj na rok 2024 ve výši 
10 Kč/1 obyvatele (dle evidence obyvatel 
k 1. 1. 2024).

* Uzavření Smlouvy o dílo na opravu Po-
mníku padlých v  květnu 1945, památník 
obětem z  konce 2. světové války v  Kru-
cemburku, s firmou Martin Kovařík, akad. 
sochař a  restaurátor (Svratka), za cenu 
95.723,10 Kč včetně DPH. Oprava bude spo-
lufinancována z dotace Fondu Vysočiny.

RM doporučuje:
* ZM schválit prodej pozemku parc. č. 540/1 

v k. ú. Krucemburk o výměře 80 m².
* ZM schválit prodej pozemku parc. č. 

1627/2 v k. ú. Krucemburk o výměře 352 m² 
a koupi části pozemku parc. č. 22/2 v k. ú. 
Krucemburk z důvodu zachování uličky.

38. zasedání – 13. 5. 2024
RM schvaluje:
* Zadávací dokumentaci včetně příloh 

k  veřejné zakázce malého rozsahu „Za-
jištění konektivity pro ZŠ Krucemburk“, 
projekt „Modernizace odborných učeben 
v ZŠ Krucemburk“.

* Zadávací dokumentaci včetně příloh 
k  veřejné zakázce dle „ZZVZ“ „Dodávky 
vybavení pro ZŠ Krucemburk“, projekt 
„Modernizace odborných učeben v  ZŠ 
Krucemburk“. 

* Návrh jmenného seznamu osob pově-
řených k výběru poplatku za užívání ve-
řejného prostranství v  Krucemburku při 
pořádání pouti 2024 ve dnech 24. až 26. 5. 
v ulicích Na Liškově, Za Parkem, Na Špici 
a na silnici na Staré Ransko. 

RM souhlasí:
* S návrhem odpovědi JUDr. Ondřeje Mál-

ka firmě SIAP Speciální izolace a povrchy 
ohledně řešení vad a  nedodělků podlah 
v ZŠ. 

RM doporučuje:
* ZM schválit opravu komunikace k vodo-

jemu v ulici Ke Třem křížům.

39. zasedání – 29. 5. 2024
RM schvaluje:
* Uzavření bezplatné Dohody o  zrušení 

služebnosti s Lesním družstvem obcí.
* Uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace 

v rámci Fondu Vysočiny z programu „Ak-
ceschopnost jednotky požární ochrany 
obcí 2024“ na realizaci projektu „Akce-
schopnost JPO 2024 – Krucemburk“ s Kra-
jem Vysočina. Výše poskytované dotace 
činí 35.000 Kč.
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ZM schvaluje:
* Záměr směny pozemků se společností 

Lesy České republiky (Nový Hradec Krá-
lové). Předmětem směny jsou pozemky ve 
vlastnictví Lesů ČR parc. č. 1393/24 o  vý-
měře 135 m², 1366/111 o  výměře 490  m², 
1393/25 o výměře 1.835 m², 1758/119 o vý-
měře 257 m², 861/15 o výměře 162 m² v k. ú. 
Krucemburk a pozemky ve vlastnictví měs-
tyse Krucemburk parc. č. 1641/38 o výmě-
ře 246 m², 1482/19 o výměře 85 m², 1758/13 
o výměře 99 m², 1758/11 o výměře 3.504 m², 
1758/115 o výměře 537 m² v k. ú. Krucem-
burk. Cena bude stanovena dle znaleckého 
posudku. Náklady na směnu budou rozdě-
leny mezi obě strany.

* Prodej pozemku parc. č. 513/88 o výměře 
45 m² v k. ú. Krucemburk odděleného geo-
metrickým plánem č. 960-350/2023 od po-
zemku parc. č. 513/46 v k. ú. Krucemburk 
včetně příslušenství za cenu 80 Kč/m² 
M. a H. Z. (Krucemburk). Veškeré náklady 
spojené s koupí pozemku hradí kupující.

* Prodej pozemku parc. č. 513/89 o výmě-
ře 30 m² v k. ú. Krucemburk odděleného 
geometrickým plánem č. 960-350/2023 od 
pozemku parc. č. 513/46 v k. ú. Krucemburk 
včetně příslušenství za cenu 80 Kč/m² L. Z. 
(Krucemburk). Veškeré náklady spojené 
s koupí pozemku hradí kupující.

* Prodej pozemku parc. č. 513/90 o výmě-
ře 30 m² v k. ú. Krucemburk odděleného 
geometrickým plánem č. 960-350/2023 od 
pozemku parc. č. 513/46 v k. ú. Krucemburk 
včetně příslušenství za cenu 80 Kč/m² Z. V. 
(Krucemburk). Veškeré náklady spojené 
s koupí pozemku hradí kupující.

* Prodej pozemku parc. č. 513/91 o výmě-
ře 30 m² v k. ú. Krucemburk odděleného 
geometrickým plánem č. 960-350/2023 od 
pozemku parc. č. 513/46 v k. ú. Krucemburk 

včetně příslušenství za cenu 80 Kč/m² Z. Z. 
(Krucemburk). Veškeré náklady spojené 
s koupí pozemku hradí kupující.

* Prodej pozemku parc. č. 513/92 o výměře 
31 m² v k. ú. Krucemburk odděleného geo-
metrickým plánem č. 960-350/2023 od po-
zemku parc. č. 513/46 v k. ú. Krucemburk 
včetně příslušenství za cenu 80 Kč/m² 
O. a M. R. (Krucemburk). Veškeré náklady 
spojené s koupí pozemku hradí kupující.

* Prodej pozemku parc. č. 513/93 o výmě-
ře 44 m² v k. ú. Krucemburk odděleného 
geometrickým plánem č. 960-350/2023 od 
pozemku parc. č. 513/46 v k. ú. Krucem-
burk včetně příslušenství za cenu 80 Kč/
m² M. M. (Krucemburk). Veškeré náklady 
spojené s koupí pozemku hradí kupující.

* Koupi pozemku parc. č. 75/5  o  výměře 
20 m² v k. ú. Krucemburk za cenu 80 Kč/
m² od P. P. (Krucemburk). Veškeré náklady 
s koupí pozemku hradí kupující. 

* Podání žádosti o dotaci do 7. výzvy MAS 
Havlíčkův kraj – IROP – Sociální služby 
2024 na pořízení elektromobilu.

ZM bere na vědomí:
* Informaci o  rozpočtových opatřeních 

č. 16/2023, 1/2024, 2/2024, která schválila 
RM.

* Výsledek veřejnoprávní kontroly Stát-
ního fondu podpory investic Olomouc. 
Nebylo zjištěno žádné porušení přísluš-
ných nařízení vlády případně vyhlášek tý-
kajících se poskytnutí dotace na výstavbu 
Domu s pečovatelskou službou v městysi 
Krucemburk.

* Výsledek kontroly plateb pojistného na 
veřejné zdravotní pojištění a dodržování 
povinností plátce. Kontrolou nebyly zjiš-
těny splatné závazky vůči VZP ČR ani jiné 
evidenční nedostatky.

* Přípravu a  průběh následujících akcí 
a projektů:

Modernizace odborných učeben ZŠ – 
IROP: RM schválila zadávací dokumentaci 
na stavbu akce „Modernizace odborných 
učeben v ZŠ Krucemburk“. Soutěž na výběr 
zhotovitele proběhne v březnu. V současné 
době se připravuje soutěž na výběr dodava-
tele nábytku, IT a pomůcek.

Přístavba MŠ: Na projekt přístavby MŠ 
bylo vydáno stavební povolení. V současné 
době není vypsán dotační titul na podporu 
výstavby. Starosta na MMR prověří možnost 
zažádat o změnu podmínek nebo výjimku.

Oprava komunikace I/37: ŘSD připra-
vuje na přelomu srpna/září opravu komu-
nikace I/37. Obec zajistí kamerové zkoušky 
dešťové kanalizace pro zjištění stavu kana-
lizace a případné opravy.

Úsekové měření: Je vydáno souhlasné 
stanovisko Policie ČR k instalaci úsekového 
měření. Starosta bude pokračovat v jednání 
s městem Chotěboř o uzavření veřejnopráv-
ních smluv, aktualizaci ceny a možnosti fi-
nancování.

Energie: Byly uzavřeny nové smlouvy na 
dodávku energií se společností MND. Ener-
gie ZŠ a MŠ byly převedeny na městys pro 
potřeby budoucí komunitní energetiky.

Únikové schodiště kino: RM vybrala 
zhotovitele stavebních prací. Práce budou 
zahájeny na jaře po dodání oken a  dveří. 
Probíhá poptávka dodavatele konstrukce 
únikového schodiště. Bylo objednáno nové 
promítací plátno.

Fotovoltaika: ČEZ zaslal diagram spotře-
by ZŠ a ČOV. Prozatím by se řešila fotovol-
taika pouze na ČOV. Vybraná firma spočítá 
návratnost investice a  statiku střechy na 
ČOV. 

InFORmACE z 8. zAsEDánÍ zAsTUPITELsTvA mĚsTysE (6. 3. 2024)

* Uzavření Smlouvy o  poskytnutí dota-
ce v  rámci  Fondu Vysočiny z  programu 
„Památky 2024“ na realizaci projektu 
„Krucemburk, pomník padlých v květnu 
1945 – oprava“ s  Krajem Vysočina. Výše 
poskytované dotace činí 47.861 Kč.

* Přerušení provozu v MŠ od 8. 7. do 2. 8. 
2024. 

* Objednávku pěti mostních prohlídek od 
firmy Agile Geotechnics (Praha 2) za cenu 
38.720 Kč včetně DPH. 

* Proplacení faktury za výměnu střešních 
oken na  budově DPS Krucemburk od 
firmy Jindřich Šlerka za celkovou cenu 
67.200 Kč.

* Uzavření Příkazní smlouvy s  firmou 
Ing.  Lukáš Kopecký (Chotěboř) na výkon 
činnosti technického dozoru investora nad 
prováděním stavby „Rekonstrukce odbor-
ných učeben a kabinetů, ZŠ Krucemburk, 

st. 318, Krucemburk“ za celkovou cenu 
82.800 Kč/144 hodin. V případě překročení 
časové dotace bude účtováno 575 Kč/hod.

* Uzavření Smlouvy o  dílo s  firmou Ing. 
Česlav Veselý (Žďár nad Sázavou) na za-
bezpečení výkonu činnosti koordinátora 
bezpečnosti a ochrany zdraví při práci na 
staveništi při provádění stavby „Rekon-
strukce odborných učeben a  kabinetů, 
ZŠ Krucemburk, st. 318, Krucemburk“ za 
cenu 15.000 Kč bez DPH.

* Uzavření Darovací smlouvy s TJ Spartak 
Staré Ransko na poskytnutí finanční část-
ky ve výši 14.500 Kč.

* Rozpočtové opatření č. 7/2024.

RM požaduje:
* Po firmě Z+M  Partner vysvětlit průběh 

veřejné soutěže nábytku a odpověď na 
dotaz uchazeče.

RM bere na vědomí:
* Návrh řešení opravy systému ústředního 

vytápění v DPS Krucemburk. Zpracovává 
se návrh ceny opravy, který bude předlo-
žen na jednání ZM.

RM neschvaluje:
* Žádost společnosti Vantage Towers o zří-

zení služebnosti na oplocenou část po-
zemku a na el. přípojku na pozemku parc. 
č. 230 v k. ú. Krucemburk za jednorázovou 
úhradu 1.800.000 Kč na dobu 15 let.

RM souhlasí:
* S  provedením prací na opravě Vatín-

ského rybníka v k. ú. Vatín. Rozpočtová 
cena opravy je cca 2.750.000 Kč a je pláno-
váno čerpat dotaci ve výši 85 %. 

Pokračování – Zasedání RM
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Publikovány jsou upravené verze usnesení 
Rady a Zastupitelstva městyse z důvodu do-
držení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 
osobních údajů podle zákona č. 101/2000 Sb. 
o ochraně osobních údajů v platném znění. 
Úplná verze zápisu je v souladu s § 16, 17 a 95 
zákona č. 128/2000 Sb. o obcích k nahlédnutí 
v sekretariátu starosty.

Dotace MAS – termokamera hasiči: Byla 
podána žádost o  dotaci z  MAS Havlíčkův 
kraj na termokameru, 2 ks vyváděcí masky 
a 4 ks vývodů pro plicní automatiku v ceně 
cca 200.000 Kč. Dotace činí 95 % uznatel-
ných nákladů.

Termínový vklad – zhodnocení finanč-
ních rezerv: Starosta informoval zastupi-
tele o  zhodnocení finančních rezerv pro-
střednictvím zřízení dvou termínovaných 
vkladů, jejichž zřízení schválila RM. Byl zří-
zen 6měsíční termínovaný vklad, na který 
bylo uloženo 14.335.000 Kč volných finanč-
ních prostředků, a  3měsíční termínovaný 
vklad, na který bylo uloženo 10.000.000 Kč 
volných finančních prostředků. Délka ter-
mínovaných vkladů byla řešena s ohledem 
na možnost jejich čerpání na financování 
investic, které jsou připraveny na léto. Zbý-
vající finanční prostředky jsou průběžně 
z běžného účtu převáděny na spořící učet.

Parcela Pod Včelínem: Kupní smlouva na 
parcelu Pod Včelínem je připravena k pod-
pisu. Prostřednictvím právního zástupce se 
řeší, aby manželé K. zažádali o prodloužení 
platnosti stavebního povolení. Po podpi-
su smlouvy bude podán návrh na vklad. 
Na  příštím jednání ZM budou projednány 
podmínky prodeje parcely.

Parcely pod parkem: Starosta seznámil 
zastupitele s hotovou studií ZTV pod par-
kem. Ze SFPI je možné formou úvěrů finan-
covat bytové jednotky. Před zahájením jed-
nání ze SFPI je nutné dohodnout konečné 
zadání a případné pokračování projekčních 
prací.

Soudní spor s  paní N.: Starosta sezná-
mil zastupitele s výsledkem soudního spo-
ru s  p.  N. Městys zaplatí část nákladů na 
znalecké posudky ve výši 56.074 Kč. Z poža-
dovaných 2.099.294 Kč zaplatí městys p. N. 
138.129  Kč a  úrok z  prodlení z  této částky 
za dobu od 1.  12. 2017, tj. celková částka 
206.367 Kč.

Žádost o  finanční příspěvek na nepe-
dagogické pracovníky MŠ a  ZŠ: Starosta 
informoval zastupitele o žádostech MŠ a ZŠ 
o  finanční příspěvek na nepedagogické 
pracovníky z důvodu krácení příspěvků ze 
státního rozpočtu. RM se žádostmi zabývala 
a vyžádala si další podklady. Pokud by stát 
nedokryl chybějící úvazky, obec by uhradila 
tyto prostředky z rozpočtu městyse.

Průmyslová zóna: Průmyslová zóna je 
zkolaudována. Bylo reklamováno zaměře-
ní chrániček, proběhla kontrola jejich pro-
stupnosti. Firma provede nové zaměření 
a zprůchodnění chrániček na své náklady. 
O koupi pozemku má zájem společnost Can 
drink, s.r.o. Starosta seznámil zastupitele 
s podmínkami prodeje, které si při prodeji 
pozemků stanovila okolní města. Byl vypra-
cován posudek ke stanovení prodejní ceny. 
Bude svolána pracovní schůzka na stanove-
ní podmínek prodeje a prodejní ceny.

Dále předal starosta slovo Ing. Jiřímu Ka-
salovi, který zastupitele podrobně seznámil 
s  vypracovaným návrhem územní situace 
v průmyslové zóně. RM navrhla, že by měla 
být vypracována územní studie, od které by 
se mohly odvíjet podmínky prodeje pozem-
ků v průmyslové zóně. Starosta zašle dostup-
né podklady zastupitelům k prostudování.

Oprava ulic Českobratrská a Zahradní: 
Místostarostka informovala o získané dota-
ci na opravu ulic Českobratrská a Zahradní. 
Opravu bude provádět firma SWIETELSKY 
stavební. Práce by měly být zahájeny kon-
cem května. V nejbližší době budou prove-
deny kamerové zkoušky, v  jakém stavu je 
dešťová kanalizace. Ve spolupráci s  VAK 
bude v ulici Českobratrská řešeno přepoje-
ní vodovodního řádu na plastové potrubí, 
popřípadě oprava šoupat. Připravuje se 
oprava ulic Za Parkem a Větrná. V ulicích 
Za Parkem, Větrná a Zahradní budou řešeny 
opravy vodovodních šoupat.

Veřejné osvětlení Staré Ransko a Hlubo-
ká: Připravuje se výměna veřejného osvětle-
ní na Starém Ransku a v Hluboké. Na výmě-
nu VO bude podána žádost o dotaci. Dále se 
bude připravovat výměna veřejného osvětle-
ní na hlavní silnici v Krucemburku. Výměna 
bude financována z rozpočtu městyse.

Oprava pomníku: Byla podána žádost 
o dotaci z Fondu Vysočiny na opravu pomní-
ku obětem II. světové války na katolickém 
hřbitově. Výše poskytované dotace činí 50 %.

Oprava sociálního zařízení: Byla dokon-
čena oprava sociálního zařízení v 1. patře 
ÚM městyse, práce pokračují na opravě so-
ciálního zařízení v přízemí. 

ZM neschvaluje:
* Navýšit prodejní cenu částí pozemku 

parc. č. 513/46 v k. ú. Krucemburk o ka-
nalizační přípojky, které byly vybudovány 
k nemovitostem na náklady městyse.

V březnu až květnu 2024  
zemřeli tito občané:

Krucemburk
 4. 4.  Jaroslav Kudláček
 9. 4. Bedřich Jaroš 
 16. 4.  Miroslava Pospíchalová 

Staré Ransko
 8. 4. Jan Šiller

Čest jejich památce.

ÚmRTÍ

vzPOmÍnKA 
Dne 2. června 
by se Míla VESELÁ 
dožila svých 
75. narozenin.
Děkujeme všem, 
kteří na ni a její úsměv 
rádi vzpomínají. 

Rodina 
a přátelé

Od 1. července 2024 dochází v Kru-
cemburku ke zvýšení ceny za stoč-
né na 37 Kč za m3 včetně DPH. Ma-
jitel nemovitosti, který  bude chtít 
udělat mimořádný odpočet za měsíc 
červen, musí tuto skutečnost ozná-
mit na Úřad městyse v kanceláři 
poplatků nebo e-mailem na adresu 
poplatky@krucemburk.cz, a to nej-
později do 20. července 2024.

Městys Krucemburk přijme brigád-
níka na celoroční údržbu zeleně 
v lokalitách Pod Včelínem, Větrná, 
Pod školou a u zdravotního středis-
ka. Lokality jsou možné i jednotlivě.

Více informaci na Úřadu městyse.

UPOzORnĚnÍ

nAbÍDKA bRIgáDy

Již několikátý rok vydává městys 
Krucemburk vlastní stolní kalendář. 
Chtěli bychom v  tom pokračovat 
i  nadále. Zapojte se s  námi do pří-
pravy kalendáře pro rok 2025. 

Zašlete nám do konce července 
svoje fotografie Krucemburku, Staré-
ho Ranska nebo Hluboké na adresu 
mestys@krucemburk.cz. Fotogra-
fie musí být ve velmi dobrém rozli-
šení (250–350  ppi při šířce 20  cm), 
na šířku a popsané místem fotogra-
fie a jménem autora v názvu soubo-
ru každé fotografie. Vybrané fotogra-
fie budou otištěny v kalendáři.

sTOLnÍ KALEnDáŘE 
mĚsTysE KRUCEmbURK
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6. 7. sobota 21.45 Přístupný
DJANGO Český dokum. film
110 min. ..............................Vstupné 110 Kč

12. 7. pátek 21.45 Přístupný od 15 let 
BOY KILLS WORLD Akční thriller USA
110 min.   Titulky ................Vstupné 100 Kč

13. 7. sobota 21.45 Přístupný
ARISTOKRATKA VE VARU Česká komedie
99 min. ................................Vstupné 110 Kč

17. 7. středa 21.30 Přístupný od 12 let
TĚŽKÝ ROK Komedie FR
120 min.   Titulky ................Vstupné 100 Kč

19. 7. pátek 21.30 Přístupný od 15 let
MANŽELÉ STODOLOVI České drama
107 min. ..............................Vstupné 110 Kč 

24. 7. středa 21.30 Přístupný od 15 let
JEDNA NOC Český film
97 min. ................................Vstupné 120 Kč

26. 7. pátek 21.30 Přístupný
PRINCEZNA NA HRÁŠKU Česká pohádka
83 min. ................................Vstupné 100 Kč

27. 7. sobota 21.30 Přístupný od 12 let
LÁSKA NA ZAKÁZKU Česká komedie
82 min. ................................Vstupné 120 Kč

Prodej vstupenek vždy ½ hodiny před každým 
představením. Tel. 724 362 660. V kině je 
zajištěno občerstvení. V ceně vstupenky 
je započtena 1Kč na fond kinematografie. 
V případě nepříznivého počasí se promítá 
ve stálém kině. Informace o programu 
naleznete také na www.krucemburk.cz.

LETnÍ KInO KRUCEmbURK

mOŘE U RybnÍKA ŘEKA

Rok se s rokem sešel a kemp se poma-
lu probouzí ze zimního spánku… Tedy 
„pomalu” se možná ani říct nedá. První 
sud jsme narazili už v dubnu, a přesto-
že všem přesvědčivě tvrdíme, že máme 
ještě zavřeno, už se jich protočily tucty. 
Přece jen když k vám přijede skupinka 
žíznivých cyklistů, co máte dělat? Je-
den z  našich brigádníků přišel s  tref-
ným výrazem „pootevřeno”, který dob-
ře vystihuje průběh uplynulých dvou 
měsíců. Od června máme otevřeno 
každý víkend a o prázdninách budete 
již moct zavítat kdykoli.

A co se u nás po zimě změnilo?
Jednou z  našich největších radostí je 
nová turistická známka, kterou jste 
nám svým hlasováním pomohli pro-
sadit, za což vám moc děkujeme. Ne-
rozrostli jsme se jen na poli kultury, 
ale i na poli u chatek. Najdete zde dva 
nové umělecky pojaté karavany s mo-
tivy moře, v kterých je možno ubytovat 
další hosty. Brzy ke karavanové flotile 
přibude do počtu ještě jeden kousek. 
Posledním větším projektem byla re-
novace verand u  chatiček. Ta nám 
šla pěkně od ruky díky velké pomoci 

místních řemeslníků, za což jim moc 
děkujeme.

A plánované akce na Moři?
Rozhodně Vás velmi srdečně zveme na 
sedmý ročník naší největší akce, kterou 
je dvoudenní hudební festival Hrošení na 
Řece. Koná se 19. a 20. července, rok od 
roku jeho oblíbenost stoupá, a tak věří-
me, že Vás nadchne i letos – jako každý 
rok je program velmi pestrý a zajímavý. 

Co se týče menších akcí, určitě pro-
běhne mnoho hudebních večerů v du-
chu trampské tradice Řeky. Avšak če-
káme i bouřlivější večery pod vedením 
rockových kapel či popu. Na ty nejmen-
ší se v kalendáři těší loutková předsta-
vení a  divadélka, dokonce se rýsuje 
i  filmové promítání. A  protože u  nás 
v kempu máme rádi i pejsky, koná se 
tu hned několik psích akcí. Za zmínku 
stojí mantrailing, dogtrekking či výcvik 
vodních záchranářských psů.

Je toho hodně? Nebojte, brzy na naše 
stránky (www.morerybnikreka.cz) vy-
věsíme kompletní harmonogram všech 
akcí, připravte si kalendář a tužku, bu-
deme se na vás těšit!

Vaše Moře u rybníka Řeka

4 Strana Platné hlasy

č. název celk. v %

1 Klub angažovaných nestraníků 0 0,00
2 Liberální aliance nez. občanů 1 0,20
3 SPD a Trikolora 16 3,28
4 Mourek – politická strana 0 0,00
5 LEPŠÍ ŽIVOT PRO LIDI 3 0,61
6 PRO – Jindřicha Rajchla 8 1,64
7 Urza.cz: Nechceme vaše hlasy 0 0,00
8 Ref. o vstupu do EU bylo zman. 0 0,00
9 PŘÍSAHA a MOTORISTÉ 54 11,08

10 SEN 21 a Volt Česko 1 0,20
11 Česká republika na 1. místě! 2 0,41
12 Strana zelených 2 0,41
13 ČSSD 5 1,02
14 ANO 2011 120 24,64
15 ALIANCE ZA NEZÁVISLOST ČR 5 1,02
16 ANO LEPŠÍ EU S MIMOZEMŠŤANY 3 0,61
17 SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) 130 26,69
18 REFERENDUM – Hlas Lidu 1 0,20
19 Svobodní 9 1,84
20 Sociální demokracie 17 3,49
21 Starostové a osobn. pro Evropu 35 7,18
22 HLAS 1 0,20
23 Česká pirátská strana 28 5,74
24 PRO vystoupení z EU 0 0,00
25 Nový směr 0 0,00
26 STAČILO! KSČM, SD-SN, ČSNS 43 8,82
27 DSZ – ZA PRÁVA ZVÍŘAT 1 0,20
28 Volte Pr. blok www.cibulka.net 1 0,20
29 SENIOŘI SOBĚ 1 0,20
30 Levice 0 0,00

1 Strana Platné hlasy

č. název celk. v %

2 Liberální aliance nez. občanů 1 0,25
3 SPD a Trikolora 13 3,36
5 LEPŠÍ ŽIVOT PRO LIDI 3 0,77
6 PRO – Jindřicha Rajchla 8 2,07
9 PŘÍSAHA a MOTORISTÉ 46 11,91

10 SEN 21 a Volt Česko 1 0,25
12 Strana zelených 1 0,25
13 ČSSD 3 0,77
14 ANO 2011 85 22,02
15 ALIANCE ZA NEZÁVISLOST ČR 5 1,29
16 ANO LEPŠÍ EU S MIMOZEMŠŤANY 3 0,77
17 SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) 114 29,53
18 REFERENDUM – Hlas Lidu 1 0,25
19 Svobodní 6 1,55
20 Sociální demokracie 14 3,62
21 Starostové a osobn. pro Evropu 27 6,99
22 HLAS 1 0,25
23 Česká pirátská strana 20 5,18
26 STAČILO! KSČM, SD-SN, ČSNS 31 8,03
27 DSZ – ZA PRÁVA ZVÍŘAT 1 0,25
28 Volte Pr. blok www.cibulka.net 1 0,25
29 SENIOŘI SOBĚ 1 0,25

2 Strana Platné hlasy

č. název celk. v %

3 SPD a Trikolora 2 2,85
9 PŘÍSAHA a MOTORISTÉ 8 11,42

11 Česká republika na 1. místě! 1 1,42
13 ČSSD 1 1,42
14 ANO 2011 27 38,57
17 SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) 6 8,57
19 Svobodní 3 4,28
20 Sociální demokracie 2 2,85
21 Starostové a osobn. pro Evropu 5 7,14
23 Česká pirátská strana 4 5,71
26 STAČILO! KSČM, SD-SN, ČSNS 11 15,71

3 Strana Platné hlasy

č. název celk. v %

3 SPD a Trikolora 1 3,22
11 Česká republika na 1. místě! 1 3,22
12 Strana zelených 1 3,22
13 ČSSD 1 3,22
14 ANO 2011 8 25,80
17 SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) 10 32,25
20 Sociální demokracie 1 3,22
21 Starostové a osobn. pro Evropu 3 9,67
23 Česká pirátská strana 4 12,90
26 STAČILO! KSČM, SD-SN, ČSNS 1 3,22

vÝsLEDKy vOLEb DO EvROPsKéhO PARLAmEnTU

 1  Okrsek 1: Krucemburk     2  Okrsek 2: Staré Ransko     3  Okrsek 3: Hluboká    4  Obec: Krucemburk
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nAbÍDKA PRáCE

Předprodej i za benefity od zaměstnavatelů na TICKETLIVE.cz !

HUDEBNÍ  FESTIVAL

pravidla, vstupné, harmonogram 

a další info na www.hroseni.cz

partnerem obcerstvení i tomboly - Jack Daniels

Domovským partnerem a spoluorganizátorem je SDH a Městys

Sobota od 12:00
MADAM V TRIKU * Brzdaři (Kutná Hora)

Zuzka Grohová * DĚVČICE
JAUVAJS + vystoupení irských tanečnic COISCÉIM

Honzík Novorka * DEVÍTKA

NEZMAŘI * ŽAMBOŠI * FUKANEC * COP

HROŠENÍ NA RECE

na pláži rybníka Řeka v kempu Moře, Krucemburk

Pátek od 17:00
POUTA * Country Colaps 
Flashback * EPYDEMYE

BOKOMARA - 40 let na pódiu

19-20.7. 2024

SDH a městys

Krucemburk

PObyT vOjsKA gEnERáLA LAUDOnA v KRUCEmbURKU

Nenajdete o  tom sebemenší zmínku v  lite-
ratuře, nezná to Průvodce Krucemburkem 
učitele Josefa Kynčla ani jakákoliv jiná pu-
blikace o  historii Krucemburku, nedočte-
te se o  tom na internetu. A přece se jedná 
o  nezpochybnitelný a  snadno doložitelný 
fakt – v Krucemburku byla dislokována část 
vojska, spadajícího pod vrchní velení gene-
rála Ernsta Gideona, svobodného pána von 
Laudon, onoho generála, kterého zpopula-
rizovala lidová píseň, ve které v bílé čepici 
projíždí skrz vesnici. A nejednalo se pouze 
o nějaký provizorní stanový tábor na několik 
dnů nebo týdnů, jeho vojáci byli v Krucem-
burku umístěni po dobu více než šesti let!

Počátečním impulzem pobytu snad byly 
vojenské manévry, konané od 7. do 17. září 
roku 1766 u Německého (Havlíčkova) Brodu, 
kde generál Laudon dostal na starost jednu 
polovinu zúčastněné armády a té druhé ve-
lel novopečený císař Josef II. V Krucembur-
ku ovšem byla umístěna pouze malá část 
Laudonova vojska, konkrétně jedna setni-
na, což v té době a v míru představovalo 130 
mužů a  důstojníků. K  nim však bylo nut-
no připočítat také jejich manželky a  děti, 
které je doprovázely. Navíc po určité době 
docházelo k obměně posádek, takže od po-
čátku ležení až do léta 1768 zde byla umís-
těna setnina pod velením kapitána hraběte 

Auerspergera, poté do podzimu 1769 set-
nina kapitána Petera de Knorr, a nakonec 
setnina, které velel kapitán Anton Wapler. 
Vojáci a  jejich rodiny byli rozmístěni po 
jednotlivých usedlostech v městečku, kon-
krétně víme o čtyřech majitelích domků – 
Matěji Lacinovi v čp. 79, Václavu Zrzavém 
v čp. 52, Martinu Kasalovi z čp. 45 a Marku 
Kasalovi, jehož usedlost se mi nepodařilo 
ztotožnit. Dá se předpokládat, že důstoj-
níci byli ubytováni v lepších podmínkách, 
nabízí se např. pokoje v zájezdním hostinci 
čp. 96 na náměstí.

Vojáci se při svém pobytu samozřejmě 
účastnili běžného života spolu s  obyvateli 
Krucemburku. Je zajímavé, že nejstarší a nej-
mladší záznam o přítomnosti vojska zde se 
vztahuje ke svatbě vojáků s dcerami zdejších 
sousedů. 20. května 1766 byl ve zdejším kos-
tele oddán Georg Schol s Kateřinou, dcerou 
Pavla Huláka, což mimo jiné naznačuje, že 
vojenská posádka zde byla už poměrně dlou-
ho před tímto datem. Nedá se asi předpoklá-
dat, že by se dva mladí lidé krátce po pří-
jezdu vojska do sebe zahleděli a hned byla 
veselka. Naopak posledním dnem, kdy bylo 
vojsko ještě prokazatelně v Krucemburku, je 
30. říjen 1771, kdy byl oddán Ondřej Vítek, 
prostý voják od regimentu Laudon, s Rozalií, 
dcerou Jana Musila, kováře z čp. 117. Kromě 

těchto dvou místních dívek zde ke štěstí 
přišla také Anna, dcera Jana Fialy a Anny, 
roz. Bělouškové. Vojáci z místní posádky si 
ovšem přiváděli nevěsty také odjinud, napří-
klad Veronicu Laxer z Čáslavi nebo Cathari-
nu, dceru Johanna Kobsina, radního z Ně-
meckého Brodu.

Vojákům a  jejich manželkám se zde sa-
mozřejmě také rodily děti, za dobu jejich 
pobytu jich bylo celkem 17 (z nich ovšem 
6  zemřelo). Avšak nerodily se pouze děti 
z manželských svazků; v polovině května 
1769 se Kateřině Smejkalové narodil syn 
Václav a o dva měsíce později v rozpětí dvou 
dnů Anně Spilkové dcera Magdalena a Ro-
zalii Pěchové syn Jakub. U všech tří těchto 
místních svobodných matek je připsána 
poznámka – „vojákem svedená“. 

22. prosince 1769 zde došlo také k úmrtí 
jednoho z vojáků – „zemřel Jan Rotziat, věku 
svého maje 28 let, pocházející z panství Wa-
schinsky neboli Kloster v kraji boleslavském“.

Co se národnostního složení posádky 
týká, z 90 % převládala německá příjmení. 
Je ale opravdu s podivem, že se vzpomínka 
na pobyt vojska neuchovala v kolektivní pa-
měti a nestála ani za zápis do Pamětní knihy 
městys Kruzburka. Jediným svědectvím tak 
zůstávají církevní matriky.

Jiří Pospíchal

Poděkování našim sponzorům, kteří podporují akce pro děti 
na sokolovně – Dětský maškarní karneval, Pálení čarodějnic 
a Rozloučení s prázdninami:

Všem našim sponzorům 
ze srdce děkujeme.

Za TJ Sokol 
Tomáš Trávníček, starosta

Tj sOKOL KRUCEmbURK PODĚKOvánÍ

•	 Městys Krucemburk
•	 ELASTA-VESTIL, a.s.  

Krucemburk 
•	 MINIGAL, s.r.o., Ždírec n. D. 
•	 Slévárna a modelárna,  

Nové Ransko 
•	 ELKO-Elektro, s.r.o.,  

Krucemburk

•	 Autoservis Valecký Lukáš, 
Krucemburk

•	 BeHo, spol. s r.o., St. Ransko 
•	 Řezbářství Winca von Samo-

tzin, Krucemburk 
•	 David Hoke stavební práce, 

Krucemburk 
•	 STROJÍRNA BENC, s.r.o., 

Ždírec n. D.

Zemědělská a.s. Krucemburk, akciová společnost
Koželužská 385, 582 66 Krucemburk 
přijme do svého týmu kolegy na pozice:

∙ Vedoucí technik    ∙ Administrativní pracovnice
∙ Elektrikář – provozní technik    ∙ Opravář zemědělských strojů
∙ Traktorista do rostlinné a živočišné výroby    ∙ Zootechnik
∙ Pracovník pneuservisu  ∙ Pracovník do výrobny masa a uzenin

Dále hledáme brigádníky na střídání dovolených o letních prázdni-
nách i na dlouhodobou výpomoc do střediska rostlinné a živočišné 
výroby. Bližší informace o nabízených pracovních pozicích na:

www.zemas.cz, email: krucemburk@zemas.cz
Tel.: 777 256 910 – p. Tomáš Grygar
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Práce provází společnost odjakživa a stře-
dověk nebyl výjimkou. V tomto období roz-
voj řemesel zažíval svůj největší rozkvět. 
Mnoho typických profesí pro tehdejší dobu 
se v určité podobě dochovalo dodnes, ně-
které naopak zcela zanikly. A právě řemes-
lům, která v  Krucemburku prokazatelně 
existovala, aby posléze zanikla, je věnová-
na následující stať.

Pivovarnictví
I když se tomu už dnes nechce věřit, i v Kru-
cemburku se ve středověku pěstoval chmel 
a  vařilo pivo. Svědčí o  tom mimo jiné 
i v 17. a 18. století široce rozvětvené místní 
rody s „pivním“ příjmením Spilka a Ležák. 
Pivovar se nacházel za mostem při hlubocké 
silnici. V popisu panství z roku 1638 je kro-
mě jiného zmíněn i „pivovar se sladovnou 
s  pánví měděnou a  jiným všelijakým pivo-
varským potřebným nádobím. Chmelnici při 
pivovaře ležící i s úrodou chmele, co z toho 
Pán Bůh uděliti ráčí. Zahradu při chmelnici, 
na které se všelijaké zahradní věci sívají.“ 
Ve smlouvě z roku 1662 je zmíněn pivovar 
a  chmelnice, o  pět let později sladovna 
s pivovarem, při prodeji panství v roku 1677 
pivovar a pálenka, kuchyňské a chmelové 
zahrady. Pivovar s  příslušenstvím pocho-
pitelně patřil majiteli panství, stejně jako 
hostinec na náměstí (čp. 96), který byl v té 
době nazýván Panským domem a ve kterém 
se zdejší pivo čepovalo.

Pivovar si ovšem vyžadoval kvalifikovaný 
personál a povolání sládka bylo velice pres-
tižní. Proto není divu, že se v nejstarší matri-
ce 22. listopadu 1665 setkáváme s kmotrem 
Petrem sládkem a potom ještě mnohokrát. 
V Krucemburku se mu s manželkou Salo-
menou v únoru 1666 narodila dcera Magda-
lena, v dubnu 1671 Alžběta a v červnu 1673 
Anna Rozina. Tento Petr sládek neznámého 
příjmení zemřel 23. dubna 1674.

Už 10. května toho roku se shledáváme 
s novým sládkem, Jiříkem, a o dva měsíce 
později i  s  jeho příjmením – jmenoval se 
Nemrava. Naposledy se s ním, resp. s jeho 
manželkou můžeme setkat 3. února 1678, 
kdy je zmíněna Marie pivovarnice. 

23. února 1677 prodala Eleonora Polyxena 
z Blauenštejna, vdova po bývalém majiteli 
panství Fridrichu Smilkovském, krucem-
burské panství Ferdinandovi, knížeti z Diet-
richsteina, který spojil Krucemburk s přiby-
slavsko-polenským panstvím. Nový majitel 
neměl zájem, aby se zde pivo dále vařilo, 
a přikázal zdejší hostinec zásobovat pivem 
z borovského pivovaru. Nicméně povědomí 
o tom, k čemu budova původně sloužila, se 
udržovalo ještě po dlouhá desetiletí. Když 
v roce 1741 ve válce o dědictví rakouské při-
mašírovaly do Krucemburku dva regimenty 
Sasů, byl problém s jejich ubytováním. Dů-
stojníci se svými sloužícími bydleli na faře, 
ve škole a  v  hostinci, obyčejní vojáci kde 

se dalo. „Tu bylo lidu, koní po zahradách, 
vohňů. Piva nebylo ani vína pro ně dosta-
tek, nebo v pivovaře plno vojáků bylo“. To je 
poslední zmínka, později se zchátralá pan-
ská chalupa dostala do soukromých rukou 
a v roce 1770 jí bylo přiděleno čp. 65.

Barvíři
Látky vyráběné z přírodních materiálů (len, 
vlna, bavlna) mají neutrální režné zabarve-
ní. Barvené látky bývaly ve středověku díky 
„dovozovým“ barvivům známkou bohatství 
a přepychu. Během 16. a  17. století se ale 
cena barvení postupně snižovala v důsled-
ku nových, především domácích surovin 
a barvené látky se stávaly běžnou součástí 
oblečení i  na venkově. Zařízení a  provoz 
barvířské dílny záležely na majetnosti a ře-
meslné zdatnosti barvíře. Byly tu především 
kotle, kde se vařily barevné textilie, zásoby 
barev, nářadí, dost místa na rozvěšování su-
ken a pláten. Důležitý byl zdroj vody, které 
byla velká spotřeba. 

Nejstarší záznam o existenci barvíře v Kru-
cemburku pochází z konce února 1691, kdy 
je jako kmotra uvedena Kateřina barvířka 
a o osm měsíců později i  její manžel Karel 
barvíř. S Kateřinou se naposledy setkáváme 
začátkem března 1702. Mezi listopadem 1709 
a říjnem 1712 je zmiňována Dorota barvířka, 
patrně dcera výše uvedených rodičů.

30. července 1748 byli v Přibyslavi oddáni 
Augustin, syn Martina Bukovského, barví-
ře, s Julií, dcerou Lukáše Horneše, rovněž 
z Přibyslavi. Předkové ženicha provozova-
li toto řemeslo v  Přibyslavi už v  polovině 
17. století. Patrně nedlouho po svatbě se 
manželé usadili v  Krucemburku, protože 
nejstarší syn se jim zde narodil v polovině 
června 1749. Není jasné, kde zpočátku byd-
leli, ale nejpozději od roku 1759 už Augustin 
provozoval své řemeslo v pronájmu v býva-
lé obecní šatlavě – později na tomto místě 
stávala „Národní pivnice“ čp. 10 – až do 
své smrti 18. srpna 1775. Jeho syn a pokra-
čovatel Václav toto stavení v červenci 1777 
od obce odkoupil. Počátkem února 1784 
se oženil s Annou, dcerou koželuha Meli-
chara Skřivana. Z  dvanácti dětí, vzešlých 
z jejich svazku, se dospělosti dožili dva sy-
nové a dvě dcery. Václav Bukovský zemřel 
21. června 1821 a v barvířském povolání po 
něm pokračoval syn Melichar. Ten se ože-
nil počátkem února 1820 s Antonií, dcerou 
Jana Rady, revírníka z Vojnova Městce. Nej-
později od roku 1831 bydlel tento Melichar 
Bukovský s rodinou v podnájmu na náměstí 
v čp. 34, zatímco v čp. 10 podnikal Franti-
šek Bukovský, snad nějaký Melicharův pří-
buzný z přibyslavské větve rodu. V pondělí 
17. prosince 1838 jeho chalupa vyhořela: 
„A toho dne večer o 8 hodinách vyšel oheň 
v n. 10 u Frantz Bukovskýho, barvíře, kdež ale 
více nevyhořelo krom, mocí Boží a Lidského 
přičinění, jenom to samé stavení“. Naposle-

dy se s tímto Františkem setkáváme v čer-
venci 1840 a potom se příjmení Bukovský 
z Krucemburku vytratilo.

Novým barvířem se v  čp. 10 stal asi od 
roku 1842 Antonín Prantstetter, syn Jana 
Prantstettera, učitele v  Baumgartenberku 
v Horních Rakousích. Do roku 1857 se jim 
zde s manželkou Kateřinou, roz. Moučko-
vou z Hlinska, narodilo sedm dětí, v pod-
nikání se mu ale asi příliš nedařilo, takže 
stavení bylo v dražbě prodáno. Nový majitel 
měl s budovou jiné úmysly – viz výše.

Kloboučníci
Kloboučníci se zabývali výrobou pokrývek 
hlavy. Materiály k  výrobě klobouků byly 
rozmanité – vyráběly se z vlny, ze sukna, 
kožešin, oblíbené byly bobří kožešiny, také 
klobouky plstěné z chlupů králíků a zajíců, 
pak také z hedvábí, lýčí, slámy i z rákosu.

14. srpna 1672 se v Krucemburku narodila 
Mariana, jako rodiče jsou uvedeni Daniel klo-
boučník a matka Mariana. V polovině dub-
na 1674 potom přibyl do rodiny syn Daniel. 
Od poloviny února 1676, kdy je tento Daniel 
kloboučník zmiňován naposled, ovšem z ar-
chivních dokumentů mizí a  až o  generaci 
později koncem dubna 1696 je jako kmotra 
uvedena Magdalena kloboučnice a  na sv. 
Martina 1699 i její muž Daniel kloboučník. Je 
tedy možné, že se jedná o stejnojmenného 
syna, který po otci kromě jména převzal i ře-
meslo. Oba manželé jsou potom v matrikách 
uváděni až do září 1709, resp. listopadu 1712.

10. února 1759 byl v Krucemburku oddán 
Tomáš, syn Matěje Podstatného, přiby-
slavského měšťana, s Evou, dcerou Josefa 
Ráčka rovněž z Přibyslavi. Kloboučnickému 
řemeslu se patrně vyučil ještě doma. Mezi 
lety 1761–1770 se jim v Krucemburku naro-
dilo pět dětí, jako nejmladší v  lednu 1770 
syn Josef. V roce 1781 si Tomáš Podstatný 
postavil chalupu, na kterou bylo dáno čp. 
130. Zemřel 22. března 1797. Jeho syn Josef, 
který se u svého otce kloboučnické profesi 
vyučil, se počátkem října 1791 oženil s An-
nou, dcerou Josefa Ďoubala, tkalce z Kru-
cemburku čp. 75. Už o tři měsíce později se 
jim narodil prvorozený syn, rovněž Josef, 
a  po něm ještě dalších osm dětí. Josefu 
Podstatnému byla chalupa po otci připsá-
na v roce 1800, zemřel zde koncem března 
1843. To už ovšem byl majitelem jeho syn 
Josef, který pokračoval v  kloboučnické 
profesi svého děda a otce. V lednu 1822 byl 
oddán s Dorotou, dcerou Vojtěcha Helldorfa 
z Krucemburku, a řemeslo vykonával až do 
své smrti 27. května 1851. Jeho úmrtím také 
kloboučnictví v rodě Podstatných zaniklo.

Mydláři
V Čechách se původně mýdlo vyrábělo podo-
mácku, až do konce 17. století to byla běžná 
součást práce hospodyněk. Navíc v té době 
byly voda a mýdlo považovány za škodlivé 

zAnIKLá ŘEmEsLA



17

pro lidský organismus, takže mýdlo bylo po-
užíváno výlučně při praní oděvů a v omeze-
né míře při čištění příbytků. To se změnilo 
teprve v průběhu 19. století.

V Krucemburku se výrobou mýdla zabýval 
Jan Zvolánek z čp. 86. Narodil se 21. března 
1779 jako nejstarší syn Jana Zvolánka, truh-
láře z čp. 86, a Magdaleny, roz. Křesťanové. 
Kde se vyučil řemeslu, není známo, ale když 
se počátkem října 1808 oženil s Marií Annou, 
dcerou Václava Zvolánka z  čp. 104, byl už 
uváděn jako mydlář. V  polovině listopadu 
1813 ovdověl, oženil se tedy znovu; jeho 
druhou manželkou byla Kateřina, rovněž 

dcera Václava Zvolánka, jmenovce prvního 
tchána, tentokrát ovšem z čp. 113. Od roku 
1822 zastával rovněž funkci rychtáře. Zemřel 
22. června 1831; žádný z jeho tří synů, kteří se 
dožili dospělosti, po něm živnost nepřevzal.

Druhým, kdo v  té době v  Krucemburku 
provozoval mydlářské řemeslo, byl Josef 
Musil. Narodil se 13. března 1813 otci Vác-
lavu Musilovi, čtvrtníku z čp. 112, a matce 
Anně, roz. Sedmíkové. Jako mydlář je uve-
den již při svém sňatku na konci listopadu 
1848 ve Vojnově Městci s Filipinou, dcerou 
Christiana Mitscherlinga, běliče plátna 
z  Karlova. Po svatbě se usadili v  čp. 156, 

kde se jim mezi květnem 1851 a  srpnem 
1858 narodilo pět dětí. Potom se ale (zřejmě) 
z Krucemburku odstěhovali neznámo kam, 
protože jakoukoliv zmínku o něm už nelze 
v matrikách dohledat.

Zánik výše uvedených řemesel měl svou 
logiku – všeobecný průmyslový rozvoj 
v 19. století a jeho důsledky dopadající na 
ruční řemeslnou výrobu znamenaly pro ně-
které obory postupný úpadek, který se pro-
jevoval už ve druhé polovině století, a u ně-
kterých řemesel směřoval téměř k úplnému 
vymizení.

Jiří Pospíchal

Před sto lety – 23. srpna 1924 – se v  Kru-
cemburku narodil Jaroslav Zrzavý. Základní 
vzdělání získal v krucemburské škole, poté 
absolvoval Reálné gymnázium v Chotěboři. 
Po osvobození studoval filozofii na pražské 
Filozofické fakultě Karlovy univerzity a po 
promoci pokračoval na její Teologické fa-
kultě. Roku 1950 však studium přerušil a od 
května 1951 pracoval v  civilním sektoru. 
Roku 1968 se vrátil ke studiu teologie v Li-
toměřicích, od roku 1974 působil jako farář 
v Praze. Zemřel 25. února 2002. Podrobně 
jsme o jeho životě informovali v čísle 3/2023 
našeho zpravodaje.

Jaroslav Zrzavý byl vysvěcen roku 1970 
(světitelem byl pozdější arcibiskup F. Tomá-
šek). 12. července 1970 měl v Krucemburku 
primici (z  latinského primitie = prvotina). 
Jde o první mši svatou, kterou slavnostně 
slouží nově vysvěcený kněz za účasti farní-
ho společenství, z něhož pochází.

Slavnost se konala za slunečného a tep-
lého letního dne. Fotografie z archivu Jany 
Šlerkové a Jaroslava Málka tuto slavnost za-
chycují. Na fotografii 1 se řadí průvod před 
rodným domem J. Zrzavého: zachycuje jád-
ro průvodu – novokněze v doprovodu fará-
řů, družiček a rodinných příslušníků. V čele 
průvodu šli ministranti s křížkem, následo-
valy družičky, za nimi pak kapela (foto 2). 
Novokněze doprovázely dvě malé družičky 
(Jana a Maruška Málkovy), dvě větší družič-

sTALO sE PŘED sTO LETy

ky (sestry Marie a Hana Jirkovy), tehdejší 
farář Bohuslav Kranda a rodinní příslušníci 
– rodiče, bratr Josef a další (foto 3; zde je 
vidět část budovy bývalé evangelické školy 
těsně před jejím zbouráním). Součástí prů-
vodu byla i  početná delegace kněží (foto 
4). Na fotografii 5  je J. Zrzavý při kázání, 
vlevo je farář Bohuslav Kranda. Slavnost 
se uskutečnila pod širým nebem na louce 
(svahu) v  těsné blízkosti římskokatolické 

fary a kostela (foto 6). Jak je z fotografií pa-
trno, primice se zúčastnilo velké množství 
lidu, místní národní výbor zastupoval jeho 
předseda Jan Starý, tehdejší Národní frontu 
Václav Málek z Vydrbalky (je zachycen na 
fotografii 1 vlevo). 

Připomeňme, že před pětapadesáti lety 
– 27. dubna 1969 – měl ve zdejším kostele 
primici Karel Bříza.

Jiří Zeman

1
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V letošním roce pokračoval již 6. ročník Pta-
čí hodinky, spojený se sčítáním ptactva na 
krmítkách. Toto sčítání se konalo 5.–6. led-
na. Sčítání v  tyto dny proběhlo koordino-
vaně s partnery z Rakouska, Bavorska, Švý-
carska a poprvé na Slovensku. Bylo možno 
poznat významné rozdíly v zimování ptac-
tva a jeho rozšíření v Evropě. V Čechách se 
do sčítání zapojilo rekordních 35 tisíc účast-
níků s více než 24 tisíci hlášeními. Bylo tím 
získáno mnoho dat o přezimování ptactva. 
ČSO za všechna tato hlášení děkuje.

Letos se ve svém zastoupení zvýšil počet 
sledovaných brhlíků lesních, strakapoudů 
velkých, sojek obecných, pěnkav obecných 
a  dlasků tlustozobých. Jejich početní zvý-
šení pravděpodobně ovlivnilo teplé počasí 
i dostatek semenné potravy.

Mimo jiné bylo také zaznamenáno 138 zi-
mujících rehků domácích (Pták roku 2024), 
dále více holubů hřivnáčů, konipasů bílých 
nebo pěnice černohlavé. Sledována byla 
hejna brkoslavů severních a u krmítek je-
dinců pěnkavy jikavce. Ve Švýcarsku bylo 
možno zahlédnout naopak výskyt v celých 
hejnech, takže v jejich sčítání skončila pěn-
kava jikavec na druhém místě.

V minulém čísle Domova jsem vás infor-
moval o otravách orlů mořských karbofu-
ranem. Z vašich ohlasů vás nejvíce zajímal 
orel nalezený u  Benátek. Díky záchranné 
stanici LIPEC se podařilo tohoto čtyřletého 
orla zachránit. Nyní vám mohu o něm sdě-
lit novinu a příjemnou zprávu. Tomuto orlu 
se také zalíbilo na Vysočině. Jeho hnízdiště 
bylo potvrzeno v NPR Ransko ČSO a Agen-

turou ochrany přírody a krajiny ČR (AOPK 
ČR). Poděkování patří i  dobré spolupráci 
těchto organizací s  vlastníky lesa, kde se 
daří většinu hnízd ochránit před rušením, 
a tím zajistit úspěšné vyvedení mláďat. Orli 
začínají hnízdit již v únoru a největším ne-
bezpečím je právě těžba v  lesích. Samice 
velice často při vyrušení opouští hnízdiště 
a dochází k úhynu mláďat. U těchto přísně 
chráněných druhů, ať je to orel, nebo čáp 
černý, je ochrana před rušením velice důle-
žitá. Na Vysočině je letos sledováno rekord-
ních 25 obsazených orlích hnízd.

Přeji všem čtenářům zpravodaje Domov 
hezké zážitky z dovolených a přírody zvláště.

František Coufal, Zdroj: ČSO

Půlka roku 2024 je už téměř za námi a my 
pro Vás máme krátkou zprávu o tom, co se 
událo a co se bude dít v SHM Klubu Kru-
cemburku.

V březnu jsme uspořádali dvě víkendové 
akce. Mladší děti nám zachránily svět před 
zlomyslnými mimoni, kteří chtěli pomocí 
nového stroje zničit naši planetu. Starší děti 
zažily, jaké to je být obviněn z vraždy a jak 
těžké je odhalit pravdu. Naštěstí se nenechaly 
odradit nesnázemi a odhalily pravého viníka.

Po úspěšném Vánočním volejbalovém 
turnaji jsme se rozhodli sejít i  na Veliko-
noční, opět v nafukovací hale ve Ždírci nad 
Doubravou. I tentokrát nás potěšila bohatá 
účast a budeme se těšit na letní hraní volej-
balu na hřišti u fary v Krucemburku. 

Mezi jarní akce také patří pálení čaroděj-
nic. Využili jsme prostor kolem fary a při-
pravili si bohatý program včetně soutěží, 
opékání buřtů a společného zpívání u ohně. 
Tato akce nebyla jen událostí plnou zábavy, 
ale také příležitostí k setkání jak s dětmi, 
tak s rodiči.

Každou první neděli v měsíci probíhají dět-
ské mše doprovázené naší scholou Sheepy. 
Schola je složená z  mladých hudebníků 
a zpěváků naší farnosti a kromě dětských 
mší ji můžete slyšet hrát i na svatbách, křti-
nách, chválách či jiných podobných akcích.

Stejně jako v minulých letech chystáme 
letní prázdninovou hru. Staňte se s  námi 
nebojácnými detektivy a  odhalte všechny 
záhady v okolí Krucemburku. Hra Vás pro-
vede po zajímavých místech v  okolí Kru-
cemburku a  na úspěšné detektivy možná 
čeká i nějaká odměna.

Chaloupky
Během letních prázdnin samozřejmě 
nesmí chybět naše tradiční chaloupky. 
Týmy vedoucích už si pečlivě připravují 
program, proto každý, kdo by chtěl zažít 
něco neobvyklého a seznámit se s no-
vými přáteli, je vítán se k nám přidat.

nAšE PŘÍRODA zPRávy z PTAČÍ ŘÍšE

shm KLUb

Na prázdniny se těšíme všichni, ale i ty musí 
jednou skončit. Aby se nám šlo snadněji do 
školy, pořádáme 31. srpna na dvoře u fary 
v Krucemburku Rozloučení s prázdninami. 
Nebudou zde chybět soutěže ani odměny.

Každý, kdo by měl zájem se s  námi vy-
dat vstříc prázdninovým dobrodružstvím, 
se může podívat na webové stránky klubu 
krucemburk.shm.cz. Nalezne tam další 
informace o chaloupkách včetně kontaktů 
na vedoucí a  všechno potřebné ohledně 
dalších akcí. Všem přejeme krásné léto plné 
sluníčka a nových zážitků.

Děvčata 1.–5. třída 27. 7. – 3. 8. 2024
Mrákotín u Telče

Děvčata 6.–9. třída 15. – 24. 7. 2024
Budišov

Kluci 1.–5. třída 3. – 10. 8. 2024
Olbramkostel

Kluci 6.–9. třída 12. – 19. 8. 2024
Orličky

Přesně tak by se dala nazvat poslední se-
zóna Spartaku v  této soutěži. Začátkem 
prvního kola pro nás odstartoval maraton 
porážek a  marné snahy o  nějaký úspěch. 
Ve většině zápasů jsme tahali za kratší ko-
nec, nefungovala nám spolupráce, někdy 
chybělo nasazení a obětavost, snaha udělat 
něco navíc. Lehce se kritizuje, těžko radí, 
ale i přesto si zaslouží alespoň malou po-
chvalu a poděkování všichni, co se podíleli 
na této sezóně, ať už to bylo na hřišti, nebo 
při zajišťování organizačních věcí. Zajistit 
dostatečný počet hráčů na utkání byl ně-
kdy nadlidský úkol, ale i přesto se nestalo, 

že  bychom některé neodehráli. Dokázali 
jsme však bodovat pouze ve dvou zápasech, 
když tým ze Šmolov odjel z našeho hřiště 
s porážkou 0:2, a Havlíčkova Borová v po-
zici jednoho z lídrů soutěže dokonce s pro-
hrou 0:3. Paradoxně další zápas, který stojí 
za zmínku, byl s vedoucím týmem tabulky 
– Herálcem. Za celkem slušné divácké pod-
pory jsme v domácím prostředí odehráli asi 
náš nejlepší zápas, přesněji řečeno druhý 
poločas. Soupeř, který vedl po polovině 
zápasu 3:0, se v  druhém poločase vůbec 
nedostal do hry a tempo jsme diktovali my. 
Více než na konečných 1:4  z  pohledu do-

mácího Spartaku to ale nestačilo, přesto se 
nám dostalo poděkování od diváků za su-
per výkon. Škoda zápasů proti soupeřům ze 
spodku tabulky, kdy jsme nedokázali ani 
jeden z  těchto týmů porazit. Všechny vý-
sledky jsou dostupné na našich stránkách.

V  soutěži jsme skončili na posledním 
místě, 2 vítězné zápasy doplnily 24 porážky 
s celkovým skóre 39:139. Do dalšího soutěž-
ního ročníku zůstalo 12 hráčů a 2 branká-
ři. To je ten největší problém – kde sehnat 
hráče, když mládežnická základna není již 
několik let, a okolní kluby bojují se stejným 
problémem. Nejsme sami, kdo musí řešit 

Tj sPARTAK sTARé RAnsKO sbOhEm, OKREsnÍ PŘEbORE!
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tuto problematiku, a  ani FAČR není nijak 
nápomocen. V podstatě ho malé kluby bez 
mládeže a vůbec nižší soutěže nějak moc 
nezajímají. Pokud by trochu více nahlédli 
do nižších tříd a menších klubů, možná by 
přišli na to, že je to větší problém, než se 
zdá. Vzniká v budoucnu velmi těžká otázka, 
jaké najít řešení. Proč jinde již několik let 
v nižších třídách funguje hokejové střídá-
ní, které umožní zapojení více hráčů a tím 
i minutáž pro všechny, nebo si tímto způ-
sobem hráč upraví svoji minutáž sám dle 
svých možností, zatímco OFS HB stále mlčí 
a nic se neděje. Kromě nejnižší soutěže tato 
možnost tady není, zatímco OFS Chrudim 
a Žďár to již praktikují.

Bohužel, čas nezastavíme, a tak momen-
tálně s věkovým průměrem přes 40 let boju-
jeme proti týmům, kde nastupují i náctiletí 
hráči, a i to je jeden z důvodů, proč se na-
cházíme na posledním místě tabulky. V pří-
ští sezóně na nás čeká nižší soutěž, a  tak 
po několika letech opouštíme okresní pře-
bor. Jediný způsob, jak udržet tento sport 
na Starém Ransku, je spojení nebo alespoň 
vytvoření nějaké spolupráce s  některým 
z  okolních klubů nebo místních spolků. 
Na  této problematice velmi usilovně pra-
cujeme a pevně věřím, že se to podaří. 

Děkujeme všem, kteří se podílejí na cho-
du Spartaku, vedení městyse za podporu, 
všem hráčům, kteří se aktivně zapojují, 
a  velké díky patří těm hráčům, kteří již 
ukončili svoji kariéru. Díky patří i divákům 
za podporu po celou sezónu.

za Spartak Roman Brychnáč

Foto: Zápas Staré Ransko – Ledeč B (8. 6. 2024)

Spodní řada (zleva): Josef Žák-Žaba – nejlepší brankář okresu, ani muška neprolétne do sítě 
∙ Jakub Pátek – daří se mu tak, jak se daří jeho Spartě, takže pořád   ∙ Jan Dymáček – dříč 
a poctivák, místní vtipálek   ∙ Vojta Hudec – někdy kapitán, někdy právník, vybírá pokuty   
∙ Tomáš Slanař – srdcař, jede na zápas, i když není zrovna fit

Horní řada (zleva): Roman Brychnáč – ranecký Jirka Luňák   ∙ Roman Kafka – stoper 
s ofenzivními myšlenkami   ∙ David Holcman – kouzelník, občas udělá něco, co Vás dostane   
∙ Martin Říha – první v kabině, poctivák, běžec, nevypustí nic   ∙ Tomáš Maďar – posila 
z Jihlavska, na hřišti cestovatel, týmový hráč, kamarád   ∙ Martin Vavroušek – i přes zdravotní 
problémy stále hraje, borec, co umí dělat srandu   ∙ Zdenek Zvolánek – prostě raketa, občas 
vstřelí i branku   

Na fotografii nejsou: Pavel Novosad – kluk od letectva, je ho plné hřiště   ∙ Fanda Holcman 
– poločas v práci, poločas na hřišti, nikdy se nevykašle na tým, málo pije   ∙ Adam Havlíček 
– když je na hřišti, tak jsme v bezpečí, chce být útočník, ale nejde mu to   ∙ Libor Mrštík – 
vtipálek, nikdo s ním nechce sedět na střídačce   ∙ Jiří Janáček – umí střílet branky, má rád 
červenou barvu   ∙ Michal Janáček – jezdec s parametry tanku, lepší se mu vyhnout   ∙ Lukáš 
Pečenka – rád se mazlí s míčem, technik bez lehkosti   ∙ Petr Šír – bojovník, ranecký Řepka   
∙ Leoš Culek – neustále se učí novým věcem, nezklame   ∙ Jan Šulc – kluk do party, nerad se 
pouští do velkých věcí

Kompletní sestava FBC Salamandra 2023–24:
Brankáři: Jan Čermák, Filip Janáček
Obránci: Jakub Cisárik, David Pleskač, Jakub Janda, Filip Janda, Jiří Čermák, Jiří Kraus
Útočníci: Jan Losenický, Jan Soukup, Lukáš Čejka, Adam Rybáček, Ondřej Kolář, 
 Vladimír Zvolánek, David Kubát, Pavel Jaroš, Vladimír Novotný

Již 12. sezóna pro FBC Salamandru zna-
menala vydařený boj s  týmy z  Ligy Vyso-
činy mužů, kdy jsme po posledním zápase 
sezóny skončili na 3. místě. K  tomuto cíli 
nám celou sezónu pomáhala kompaktní 
hra celého týmu a  podařené individuální 
výkony jednotlivců, které byly zvýrazněny 
umístěním čtyř našich hráčů v TOP5 bodo-
vání celé soutěže: 2.–4. místo (Lukáš Čejka, 
Adam Rybáček, Jakub Cisárik a Ondřej Ko-
lář). Předváděnou hrou jsme plnili náš plán 
poprat se o nejvyšší příčky.

Nestačili jsme pouze na dva celky, a  to 
týmy ze Světlé nad Sázavou a Žďáru nad Sá-
zavou. Celou sezónu jsme odehráli v silné se-
stavě, která byla vhodně doplněna. Výsledky 
a  hra směřovaly k  postupu do Regionální 
ligy mužů, o kterém se v nejbližších dnech 
rozhodne.

Liga Vysočiny mužů, konečná tabulka: Z B
1. Sklo Bohemia Světlá nad Sáz. C 21 57
2. Hippos Žďár nad Sáz. C 21 45
3. FBC Salamandra 21 38
4. TJ Centropen Dačice B 21 36
5. Florbal Telč 21 32
6. Snipers Třebíč C 21 25
7. SK JUVENIS PŘIBYSLAV 21 18
8. Sklo Bohemia Světlá nad Sáz. B 21 1

Pokračování – TJ Spartak

Horní řada (zleva): Štěpán Holas, Ondřej 
Kolář, Lukáš Čejka, David Pleskač, David 
Kubát, Jan Soukup, Jan Losenický
Dolní řada: Adam Rybáček, Jakub Cisárik, 
Jiří Kraus, Jan Čermák, Vladimír Zvolánek
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Sobotní ráno 4. května bylo pošmourné, ml-
havé, ovšem během cesty na Moravu jsme 
se už radovali ze slunečného, teplého a mír-
ně větrného počasí. Cílem výletu byla jarní 
výstava Floria v Kroměříži. Před sedmi lety 
jsme navštívili ve velkém vedru podzimní 
výstavu, dnes to byla zase jiná cesta. 

Kroměříž (ta) je druhé největší město 
(cca 28.000 obyvatel) Zlínského kraje a leží 
na řece Moravě. Říká se jí také hanácké 
Athény pro velký počet vzdělávacích zaříze-
ní různého typu (gymnázia, konzervatoře, 
akademie).

Ano, čtete dobře. Pro někoho je Řeka na 
dosah každý den v každou roční dobu. Pro 
jiné už je toto místo třebas pěšky téměř ne-
dosažitelné. A tak jsme využili jako spolek 
možnost podívat se na to, co nám rostlo 
roky před očima na hrázi rybníka Řeka. 
Nebylo to nic menšího než chata U  Peru-
na – útočiště pro spolek velmi pracovitých 
a kreativních spoluobčanů, kteří se dokáza-
li semknout a vybudovat v této lokalitě zá-
zemí pro svoji činnost, tj. loděnici, kulturní 
a společenskou místnost pro setkávání čle-
nů a přátel spolku, ale i ubytování. Jedině 
oni sami vědí, kolik potu, slz, dřiny a peněz 
stálo vybudovat toto dílo, které by se ovšem 
bez podpory rodinných příslušníků, Úřadu 
městyse Krucemburk a  četných sponzorů 
vůbec neobešlo.

Ve čtvrtek 30. května v 15 hodin nás ve svém 
království na Řece přivítali členové spolku 
Perun. Povyprávěli o historii tohoto místa 
i o důvodech, které je vedly něco takového 
vybudovat. O jejich aktivitách jsme se moh-
li také přesvědčit v jejich pečlivě vedených 
kronikách i  v časopise Domov, kde o  své 
činnosti pravidelně informují. Dále jsme 
zhlédli časosběrné video o průběhu budo-
vání loděnice a prohlédli si se zasvěcenými 
průvodci celou budovu doslova od sklepa 
po půdu. Posezení spojené s občerstvením 

ve společenské místnosti bylo pak pomysl-
nou třešničkou na dortu.

Co napsat závěrem. Velké poděkování 
více než čtyřiceti členů SPK, účastníků se-
tkání, spolku Perun za toto krásné a velmi 
zajímavé odpoledne! Pan Josef Strašil se 
ukončení tohoto projektu nedočkal, myslí-
me si však, že by byl na Vás, Peruny, hrdý.

za SPK Helena Zvolánková, 
předsedkyně spolku

sPOLEK PŘáTEL KRUCEmbURKU vÝLET nA RybnÍK ŘEKA

Program byl volný. Někteří výletníci celý 
čas strávili v příjemném prostředí výstaviš-
tě, kde byly k vidění a koupi nejen květiny, 
ale i potřeby pro zahrádkáře, domácnost aj. 
Občerstvení bylo zajištěno u mnoha stánků 
spolu s posezením, čas zpříjemňovala živá 
hudba.

Někteří navštívili Květnou či Podzámec-
kou zahradu, která je spolu s historickým 
jádrem města zapsána na listinu světového 
kulturního dědictví UNESCO, jiní se podíva-
li na arcibiskupský zámek, do otevřených 
chrámů a památek nebo se občerstvili v re-
stauračních zahrádkách kolem náměstí.

Cestu domů nám zpestřil pan řidič jízdou 
zvlněnou krajinou s oblými kopci, ovocný-
mi sady, malebnými vesničkami, městečky 

a  zámky (Bučovice, Nesovice, Slavkov...) 
se zvláštní atmosférou, která připomíná kra-
jinu kolem italské Florencie (tzv. Moravské 
Toskánsko).

Na závěr výletu jsme uskutečnili dlouho 
odkládanou návštěvu Bonsaj zahrady rodi-
ny Havelkových v Kněževsi u Radostína nad 
Oslavou. Tato zahrada nás překvapila svou 
útulností i  krásnými výpěstky. Prohlédli 
jsme si také výstavu kamenů a kamenů na 
podložce (staré japonské aranžování kame-
nů).

Výlet se nám líbil, počasí přálo. Už nyní 
jsme zvědaví, co Pavel Novák a spol. vymy-
slí za další cestovatelské dobrodružství, 
budeme sledovat nástěnku.

za spokojené zahrádkáře Olga Málková

sPOLEK zAhRáDKáŘů

zAhRáDKáŘI v KROmĚŘÍžI
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Prvního dubna uplynulo 90 let od úmrtí 
evangelického učitele pana Josefa Kynčla.

Josef Kynčl se narodil 21. října 1859 v Dol-
ních Štěpanicích u  Jilemnice. Vystudoval 
učitelství. Lásku k lidem, k historii a příro-
dě si přinesl i do svého nového působiště. 
V roce 1878 se dostal na evangelickou školu 
v Krucemburku, kde učil 44 roků. Po dobu 
svého zdejšího působení poznal osudy oby-
vatel a historii domků i statků a na základě 
studia kronik a archivních materiálů sepsal 
a roku 1932 vydal knížku Průvodce Krucem-
burkem s rodinnými kronikami.

Na pozvání pana učitele Kynčla zde v let-
ních měsících roku 1906 pobýval profesor 
Tomáš Garrigue Masaryk, kterému propůjčil 
pan učitel svůj byt. TGM znal tento kraj už 
z doby, kdy vystoupil na obranu Leopolda 
Hilsnera v Polné v případu tzv. Hilsneriády 

(1899) a sklidil za to nenávist a zlobu růz-
ných politických kruhů. V roce 1906 při pří-
ležitosti letního pobytu v Krucemburku byl 
pozván do Borové na „vzpomínkovou pouť“ 
k výročí padesáti let od úmrtí novináře Karla 
Havlíčka Borovského (1821–1856). Pan učitel 
Josef Kynčl zemřel 1. dubna 1934 a je pocho-
ván na zdejším evangelickém hřbitově.

V  místní knihovně Krucemburk výše 
uvedenou knížku Průvodce… již dnes ne-
najdeme, je však ukrytá v  knihovničkách 
leckterých krucemburských domácností. 
Najdeme zde však knížku od Alice Horáč-
kové Rozpůlený dům aneb příběh sudetské 
rodiny z let 1900–1948. Tento rozsáhlý bar-
vitý román nám ukazuje, z jakého geogra-
fického prostředí Josef Kynčl pocházel. Je to 
na Jilemnicku osada Benecko (obec Dolní 
Štěpanice je dnes její součástí), kudy pro-

cházela bývalá hranice tzv. Sudet (vznik 
1938), kde do té doby vedle sebe žili Němci 
s Čechy, katolíci s evangelíky, a jak se tyto 
vztahy vlivem dějinných zvratů měnily.

za SPK Olga Málková

Ve čtvrtek 25. dubna jsme vyrazili do Při-
byslavi na tradiční divadelní představení 
s  názvem ŘEV SEPTIMY. Tato výjezdová 
akce má u nás už letitou tradici. Jednalo se 
o hru na motivy komedie Škola základ ži-
vota (černobílý film s Jindřichem Plachtou, 
r. 1938), ovšem aktualizovanou s ohledem 
na dnešní technický pokrok, povahu sou-
časné mladé a  starší generace i  aktuální 
hektickou dobu. Měli jsme možnost zhléd-
nout předpremiéru, jelikož kulturní dům 
v  Přibyslavi je ještě stále v  rekonstrukci. 
I  tak prostředí divadelního sálu Základní 
školy v  Přibyslavi na Bechyňově náměstí 
byl pro nás zajímavou zkušeností a výkony 
čistě ochotnického divadelního souboru, 
jeho nasazení „na prknech, co znamenají 
svět“, si zaslouží i  přes některé negativní 
ohlasy jedině naši pochvalu a obdiv.

za SPK Míla Daňková

PAn jOsEF KynČL – 90 LET OD ÚmRTÍ

v PŘIbysLAvI

Ve druhém čtvrtletí letošního roku vyjíždě-
la jednotka celkem k 10 událostem. Z toho 
se jednalo 2× o  tlakování kanalizace, 5× 
odstranění stromu z pozemní komunikace 
a 3× požár, z toho jedno taktické cvičení ve 
STORA ENSO Wood Product.

V  sobotu 20. dubna se naše výjezdová 
jednotka zúčastnila výcviku nositelů dýcha-
cí techniky na hasičské stanici v Chotěboři. 

V úterý 30. dubna jsme se zúčastnili tra-
dičního pálení čarodějnic. I přes nepříznivé 
počasí a silný vítr jsme se nakonec jako jedni 
z mála v širokém okolí rozhodli hranici zapá-
lit. Akce se vydařila a žádný hasičský zásah 
nebyl třeba na sokolovně ani jinde v okolí.

V sobotu 11. května se soutěžní družstvo 
našich hasičů zúčastnilo okrskové soutěže, 
kterou pořádal SDH Slavíkov v místní části 
Rovný. Po prvním neplatném pokusu, kdy 
nás zradily hned dvě hadice, jsme nakonec 
po druhém kole útoků v naší kategorii muži 
se dvěma děvčaty obsadili 3. místo.

Naši mladí hasiči se ve druhém čtvrtletí 
zúčastnili několika soutěží. Ještě v březnu – 
v sobotu 23. března – se konaly „Hasičské 

piškvorky“ v Hlinsku. Kvůli vysoké nemoc-
nosti mladších dětí jsme museli den před 
soutěží přestavět soutěžní družstva. Na sou-
těž jsme tedy jeli v úplně nové sestavě s druž-
stvem mladších a dvěma družstvy starších. 
Přes počáteční neúspěchy v  uzlové štafetě 
se nakonec mladým požárníkům podařilo 
ztracené body dohnat, a tak si domů přivezli 
pohár za 2. místo v kategorii mladších. Druž-
stva starších obsadila pěkné 4. a 5. místo.

V  sobotu 20. dubna jsme byli v  terénu 
všichni. Zatímco se výjezdová jednotka 
školila, čtveřice mladých hasičů se utkala 

o  pohár Nejsilnějšího hasiče – TFA Junior 
v Novém Veselí. Trasa byla oproti lednové 
soutěži o trochu jiná, a tak jsme dva týdny 
před soutěží intenzivně trénovali v tělocvič-
ně i venku. Bohužel se všem nedařilo podle 
představ a kvůli zisku trestných vteřin jim 
tentokrát pohár utekl. I přesto se závodníci 
umístili na krásných místech. V  kategorii 
starších dívek skončila Klárka N. na 5. místě, 
Klárka J. na 10. místě, v kategorii mladších 
dívek skončila Barča D. na 14. místě a v ka-
tegorii starších chlapců Péťa Š. na 11. místě.

V neděli 11. května se naši mladí hasiči zú-
častnili oblastního kola hry Plamen pořáda-
né v Havlíčkově Borové. Soutěž se skládala 
ze tří disciplín, a to štafety 4×60 m, štafety 
požárních dvojic a požárního útoku. V obou 
štafetách si obě družstva vedla skvěle. 

sDh KRUCEmbURK

Okrsková soutěž ve Slavíkově
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Družstvo mladších pak pokračo-
valo bezchybným výkonem i v po-
žárním útoku a díky tomu získalo 
pohár a medaile za 3. místo. Druž-
stvu starších se tentokrát požární 
útok nepovedl, ale i přes neplatný 
pokus nakonec skončilo na krás-
ném 4. místě.

V neděli 2. června se naše mlá-
dež zúčastnila 1. kola havlíčko-
brodského turné v požárním útoku v Libici 
nad Doubravou. Obě družstva zaběhla plat-
ný pokus, avšak jejich časy na medailové 
pozice nestačily, a tak se družstvo mladších 
umístilo na 25. místě z 41 družstev a družstvo 
starších na 20. místě z 25 družstev.

Na sobotu 8. června jsme si pro naše mla-
dé hasiče připravili rozloučení před prázdni-
nami. A hned v neděli 9. června nás čekala 
další soutěž, a to 2. kolo havlíčkobrodského 
turné v  požárním útoku ve Ždírci nad 
Doubravou, kde se našim soutěžním druž-
stvům podařilo zaběhnout pěkné požární 
útoky a v tamní velké konkurenci skončilo 
družstvo starších na 10. místě z 19 a druž-
stvo mladších na 14. místě z 35.

Rozloučení před prázdninami
Na sobotu 8. června jsme si pro naše mladé 
hasiče připravili již potřetí rozloučení před 
prázdninami. Nejprve děti čekal branný běh. 

Na okruhu, který byl dlouhý něco málo přes 
2,5 km, na děti čekalo pět disciplín – střel-
ba, topografie, zdravověda, šplh a uzle. Děti 
běžely ve třech družstvech a všechna zdárně 
splnila úkoly a  doběhla do cíle. Poté jsme 
se vzájemně odměnili. Děti za branný běh 
a celoroční snahu dostaly medaile, diplomy 
a drobné dárečky. Vedoucí od svých svěřen-
ců dostali krásný dřevěný model CAS MAN 
a jiné drobné dárečky. Podvečer jsme strávili 
opékáním špekáčků a volnou zábavou. Dě-
kujeme rodičům a dalším členům JSDH za 
pomoc s branným během a občerstvením.

Generální oprava LT
Trvalo to rok, to auto má dlouhý příběh, ale 
je zpět. Ke konci roku 2022 byla naším zřizo-
vatelem Městysem Krucemburk schválena 
generální oprava karoserie našeho osobní-
ho automobilu VW LT z r. v. 2006, nové vý-
stražné zařízení, pomocné osvětlení a nový 

reflexní polep. Karoserie prošla opravou 
s  celolakem a  ochranou podvozku a  du-
tin, to vše díky panu Ležalovi ze Sobíňo-
va. Výstražné zařízení, pomocné osvětlení 
s montáží, revizi elektroinstalace, celkové 
odstrojení a následné nastrojení všech dílů 
pro lakování, montáž nového čelního skla, 
opravu vnitřních částí, podlahu do úložné-
ho prostoru, úchytů pro kotvení nákladu, 
nalepení žlutozelených pruhů, dekonta-
minaci laku s  následným navoskováním 
a  mnoho dalších prací provedli tři borci 
z  naší výjezdovky – odpracovali více než 
250 hodin s odměnou 0 Kč. Reflexní polep 
si vzala na starost firma PROSS reklama 
z Havlíčkova Brodu.

Celkové náklady za díly a externí práce 
vyšly na cca 130.000 Kč.

za SDH Krucemburk Gabriela a David Dostálovi

Blíží se nám prázdniny, a tak i u nás v loutkovém divadle 
nastal čas odpočinku. V dubnu jsme odehráli pohádku Prin-
cezna a loupežníci. Na 7. duben bylo nezvykle teplé počasí, 
tak u nás panovala obava, zda vůbec na představení někdo 
přijde. Ukázalo se, že počasí na návštěvnost nemá vůbec 
vliv, a  pohádku navštívilo hodně diváků. 20. května jsme 
ještě zahráli stejnou pohádku pro naši MŠ a také pro žáky 
1.–3. ročníku ZŠ. Tím jsme ukončili sezónu a budeme se na 
Vás těšit pravděpodobně v říjnu. 

Chceme touto cestou poděkovat Městysi Krucemburk za 
poskytnutí finančního daru. Finance budou použity na re-
staurování scénického pozadí, které si to již opravdu zaslouží. 

Přejeme krásné prožití letních prázdnin a budeme se opět 
těšit na shledání při našich představeních.

Vaši loutkáři

LOUTKOvé DIvADLO ObLázEK

Pokračování – SDH Krucemburk

Mladí hasiči na soutěži Hasičské piškvorky v Hlinsku

Mladí hasiči na Rozloučení před prázdninami
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Společnost Jana Zrzavého provozovala v le-
tech 2010–2017 divadelní představení o Janu 
Zrzavém s  přiléhavým názvem Kouzelník, 
který uměl namalovat duši. Název jsme si 
vypůjčili z úst Otakara Štorcha-Mariena, ma-

jitele někdejšího nakladatelství Aventinum 
a  malířova přítele. Ochotnické herce nám 
poskytla Vysočina. Jana Zrzavého ztvárnil 
v  hlavní roli Stanislav Michek, ochotnický 
herec z  Chotěboře. Postavu Jana Zrzavého 

hrál tak přesvědčivě, že dojímal všechny 
naše návštěvníky, kteří ještě samotného 
malíře pamatovali. Za tuto roli, kterou he-
rec považoval za svou roli životní, obdržel 
Stanislav Michek Cenu města Chotěboře.

Představení bylo postaveno na živých 
hereckých vstupech a  na projekci obra-
zů a  krátkých videí, v  nichž velmi dobře 
účinkovali mnozí ochotničtí herci i neherci 
z  Krucemburku a  z okolí. Bylo mezi nimi 
i dost dětí, které jsou dnes už dospělými.

Jména, která jsme uváděli u promí-
taných videí v  našem divadelním 
programu, mluví sama za sebe.

sPOLEČnOsT jAnA zRzAvéhO KOUzELnÍK, KTERÝ UmĚL nAmALOvAT DUšI

Filmové sekvence: Režie: Renáta Lédlová
Kamera: Ing. Bohuslav Soukup, asist. kameramana: Jan Soukup
Technické zpracování nahrávek: Václav Štirský, Martin Horák

Osoby a obsazení:
malý Jeník  ........................................................  Kryštof Matula
Jan Zrzavý, mladý  .............................................  Václav Kohout
Jan Zrzavý, v pokročilém věku  ......................  Stanislav Michek
Hanuš Zrzavý, otec  ...........................................  Václav Kohout
Vilemína Zrzavá, matka  ...........................  Markéta Kunášková
Bohumil Kubišta  ............................................ František Čapek
 (mluví Adam Křivský)
Otakar Štorch-Marien  .................................  Ing. Lukáš Křivský
Bohumír Koubek  ...............................................  Michal Coufal
Zdenka Braunerová  ........................................  Bc. Věra Vrbová
Božena Filipiová  ....................................... Martina Kohoutová
skladník Hrubý  ....................................  Ing. Bohuslav Soukup

Děti: Martina Harvánková, Veronika Harvánková, Tomáš Hocke, 
Aleš Kadlec, Petr Kasal, Jiří Kasal, Michal Kopecký, Jana Lose-
nická, Ondřej Málek, Lucie Matulová, Kateřina Neubauerová, 
Nicol Neubauerová, Anna Soukupová, Monika Soukupová, Te-
reza Zelená

Místa natáčení: Krucemburk, Okrouhlice, Chřenovice, Kozlov

Loutkohru Hadí král nastudovalo Divadlo Oblázek Krucemburk
Loutkoherci: Ing. Dagmar Břeňová, Milan Martínek, František 
Coufal, Libuše Beránková, Tomáš Trávníček, Marie Vaníčková, 
Zdeněk Veselský

Loutky Hadího krále a lesních zvířátek vytvořil František Pytlík
Kostýmy: Renáta Lédlová, Šárka Korejsová, Ing. Dagmar Bře-
ňová, Lucie Pejchlová, Stanislav Michek, Markéta Kunášková

Jistě si mnozí, kdo se roku 2010 podíleli na 
natáčení videí pod režií Renáty Lédlové 
a  před kamerou Ing.  Bohuslava Soukupa, 
vzpomenou na své přesvědčivě odvedené 
herecké výkony. Byli to i loutkoherci se svý-
mi dřevěnými hrdiny z  místního divadla 
„Oblázek“. Natáčení dětských scén ochotně 
zabezpečilo Saleziánské hnutí mládeže Kru-
cemburk. A  my vám všechny tyto herecké 
i loutkoherecké výkony chceme po létech při-
pomenout. Reagujeme tak na četné žádosti 
místních, aby byl promítnut filmový záznam 
z prvního našeho vystoupení v krucembur-
ském kině, které se konalo 5. listopadu 2010, 
tedy přesně v den 120. výročí narození Jana 
Zrzavého. Divadelní představení tehdy kame-
rou zachytil Ing. B. Soukup. Filmový záznam 
však měl účel čistě pracovní, abychom vědě-
li, co na našem představení upravit a zlepšit, 
což se také postupně dělo. Proto prosíme, aby 
tento záznam byl přijat jako dokument doby 
– i se všemi technickými nedokonalostmi.

Po téměř 14 letech bude filmový záznam 
divadla o Janu Zrzavém promítnut v so-
botu 21. září 2024 v 17 hodin v krucem-
burském kině v  rámci otevřené výroční 
členské schůze Společnosti Jana Zrzavého, 
z. s., v součinnosti s městysem Krucemburk 
a Spolkem přátel Krucemburku. Vstup vol-
ný. Všichni zájemci jsou srdečně zváni.

Představení Kouzelník, který uměl nama-
lovat duši hrála Společnost Jana Zrzavého 
celkem na 26 místech naší republiky od 
Krucemburku, Okrouhlice, Chotěboře, 
Hlinska, Ždírce, Lipnice nad Sázavou, Při-
byslavi, přes Prahu, Hradec Králové, Žďár 
nad Sázavou, Havlíčkův Brod až po Brno, 
Rajhrad, Olomouc, Ostravu, Prostějov, Vod-
ňany atd. Někde bylo diváků poskrovnu, 
jinde zase byly sály doslova nabité – jako 
např. v Národním muzeu v Praze, v praž-
ském paláci Adria, v Saleziánském středis-
ku mládeže v Praze-Kobylisích, v Okrouh-
lici, ve žďárském zámku nebo v Přibyslavi. 

Všude se naše divadlo podílelo na posílení 
obecného povědomí o  životním příběhu 
Jana Zrzavého i o jeho milovaném Krucem-
burku. Naše malá pojízdná „divadelní spo-
lečnost“ byla uskupením několika dobře 
sehraných lidí, kteří ochotně zabezpečo-
vali zdárný průběh všech 26 divadelních 
představení. Ať už to byla vedle Stanislava 
Michka Markéta Kunášková, představi-
telka Anděla, který imaginárně vystoupil 
z Mistrova obrazu, nebo Ing. Petr Měřínský 
a Ing. Lukáš Křivský, naši zdatní, spolehli-
ví technici. Také představitel malého Jení-
ka s námi vždy věrně cestoval – když nám 
Kryštof odrostl, vystřídal ho malý Kája, 
který je dnes už také plnoletý. V dokonalé 
souhře a v dobré pohodě probíhaly všech-
ny naše divadelní akce a my na ně máme 
krásné vzpomínky. Věříme, že návštěvníci 
našich někdejších představení také.

Dr. Jitka Měřinská, 
Společnost Jana Zrzavého, z. s.

1 Stanislav Michek v roli Jana Zrzavého
2 Kryštof Matula v roli Jeníka
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Domov

PO sTOPáCh jAnA zRzAvéhO v 19. ročníku výtvarné soutěže obdrželi Ceny poroty tito naši mladí výtvarníci:

FOTOOhLéDnUTÍ

5. ROČNÍK DĚTSKÉHO MAŠKARNÍHO KARNEVALU   Uskutečnil se v sokolovně 24. března. 
Akce se zúčastnilo cca 40 dětí v kostýmech se svými rodiči a prarodiči. 

TRADIČNÍ PÁLENÍ ČARODĚJNIC   Akce se 30. dubna zúčastnilo cca 100 dětí v kostýmech 
se svými rodiči a prarodiči. 

NAŠE PŘÍRODA
Druhy ptáků pozorované nejčastěji 
při sčítání 2024. Více na str. 18

Alena Hromádková, 8. třídaDaniela Lojková, 5. třída David Hamerský, 8. třída Adriana Bezoušková, 3. třída

Sýkora koňadra Hrdlička zahradní

Sýkora modřinka Vrabec domácí

Kos černý Strakapoud velký

Vrabec polní Červenka obecná

Brhlík lesní Straka obecná
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